
 PROTOKÓŁ Nr XXII/16

z obrad XXI  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  15 września   2016 roku godz. 14.00

Obradom   sesji  przewodniczyła Pani  Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się  w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a      Przewodnicząca Rady Gminy na  podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku  

o samorządzie gminnym otworzyła XXII sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że na 

podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 11 radnych i Rada jest 

władna do podejmowania prawomocnych uchwał (później dotarł 12 radny).  Następnie serdecznie 

powitała Wójta Gminy, Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika, wszystkich kierowników jednostek oraz 

wszystkich pozostałych przybyłych na sesję. 

Na Sekretarza  obrad  zaproponowała  kolejnego radnego  z  listy  obecności  Pana Huberta  Szramę,

który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Hubert Szrama.

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony przed sesją.   W porządku

tym ujęte jest podjęcie uchwały   w sprawie   przystąpienia do opracowania Programu Rewitalizacji

Gminy Lubasz, której projekt  radni omawiali na  komisjach, dlatego zaproponowała wprowadzenie

najpierw  tego  punktu.  Radni  nie  zgłosili  sprzeciwu,  dlatego  Przewodnicząca  przystąpiła  do

głosowania. W wyniku głosowania radni jednogłośnie wyrazili zgodę na wprowadzenie do porządku

obrad w/w uchwały. Następnie Przewodnicząca przeszła do przegłosowania całego porządku obrad,

który przyjęto jednogłośnie. Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:
   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/przedstawienie porządku obrad,

   c/przyjęcie protokołu z obrad XXI sesji Rady Gminy 

   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad  XXI sesji

   e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

2. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku.



3. Analiza funkcjonowania Przedszkola BAJKA w Lubaszu

4. Przedstawienie uchwał  w sprawie:

4.1.  przyjęcia  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  ośrodka

wypoczynkowego w Lubaszu 

4.2.  przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki

649/2 w Lubaszu

4.3.  wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na gruntu rolne stanowiące własność

Gminy Lubasz na okres do 3 lat 

4.4. nieodpłatnego nabycia działki nr 344/30 położonej w obrębie wsi  Goraj 

4.5.warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 

4.6. wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w użytkowanie wieczyste oraz na udzielenie

bonifikat od pierwszej opłaty, opłat rocznych oraz cen sprzedaży budynków 

4.7.  przystąpienia do opracowania Programu Rewitalizacji Gminy Lubasz

4.8. zmian w budżecie 2016r.

4.9. zmian w WPF

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

7. Wolne wnioski i informacje.

8. Zakończenie obrad.

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXI sesji Rady Gminy 

Zabierając głos Pan Marian Mirek stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad ostatniej sesji, 

który jest bardzo obszerny bo zawiera ponad 50 strono. Zawnioskował o jego przyjęcie bez 

odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXI  sesji przyjęto jednogłośnie bez 

odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXI sesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? W związku z tym, że  pytań nie było poddała informacje pod

głosowanie i przyjęto ją jednogłośnie.  Poprosiła Wójta o informację 

    

Ad.1   e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Wójt zabierając głos powiedział: „ Witam Państwa bardzo serdecznie po wakacyjnej przerwie. Mimo,

iż był to okres wypoczynku, w naszej gminnej rzeczywistości wiele się działo, a sprawy mieszkańców

załatwiane były na bieżąco. Na uwagę zasługują następujące zagadnienia , które były przedmiotem

działania samorządu: 



1. Wraz  z  pierwszym  dzwonkiem  czas  wakacji  się  zakończył,  dzieci  rozpoczęły  kolejny  etap

edukacji w naszej gminie. Zmiany dokonane w ustawie o systemie oświaty od września 2016 r.

wprowadziły szereg nowych regulacji, w tym obowiązek szkolny dla dzieci 7 letnich. Praktycznie

wszystkie dzieci 6 letnie zgodnie z wolą rodziców pozostają w oddziałach przedszkolnych. Od

01  września  2016  roku  w  naszej  gminie  zawiązał  się  tylko  jeden  oddział  pierwszej  klasy

w  Lubaszu  -  jest  to  grupa  15  osobowa.  W  pozostałych  szkołach  tj.  w  Miłkowie,  Kruczu

i Jędrzejewie nie ma oddziałów klas pierwszych. W Publicznej Szkole Podstawowej w Lubaszu

obecnie mamy 15 oddziałów i łącznie 295 dzieci, w Publicznej Szkole Podstawowej w Jędrzejewie

mamy 65 dzieci i 5 oddziałów, w Publicznej Szkole Podstawowej w Krucz to 47 dzieci i również 5

oddziałów  oraz  w  Publicznej  Szkole  Podstawowej  w  Miłkowie  obecnie  jest  91  dzieci

w 6  oddziałach.  Natomiast  w  naszym Gimnazjum od  01  września  2016  roku  łącznie  mamy

236  uczniów  w  11  oddziałach.  Ta  nowa  regulacja  prawna  w  ustawie  o  systemie  oświaty

wprowadziła spore zmiany w naszym przedszkolu. Wzrosła liczba oddziałów przedszkolnych do

13 a liczba dzieci to już 305, co oznacza wzrost do roku ubiegłego o 99 dzieci. Okres wakacyjny to

czas remontów w placówkach oświatowych w naszej gminie. Do największych zrealizowanych

zamierzeń  inwestycyjnych  w  budynkach  oświatowych  należy  remont  sali  gimnastyczne

w  Miłkowie.  Prace  objęły  swym  zakresem  podmurowanie  okien  na  sali,  wymianę  stolarki

okiennej, wymianę dwóch par drzwi na drzwi aluminiowe, malowanie sali od wewnątrz prace

konserwacyjne  na  dachu  sali  gimnastycznej.  Prace  powyższe  wykonała  firma  Michała

Poniatowskiego z Trzcianki  za kwotę 61.000,04 zł  brutto. Kolejną równie dużą inwestycją był

zrealizowany w okresie wakacji letnich remont i przebudowa budynku przedszkola w Kamionce.

W  ramach  tychże  prac  odmalowano  sale  zajęć,  wymieniono  wszystkie  drzwi  wewnętrzne,

powstała nowa szatnia dla dzieci, powstały nowe toalety oraz kuchnia dostosowana do potrzeb

dzieci  przebywających  8  godzin  w  przedszkolu.  Prace  w  Kamionce  zrealizował  Zakład

Produkcyjno  Handlowo  Usługowy  Sławomir  Lisiewicz  ze  Stróżewa.  Łączny  koszt  inwestycji

nieznacznie  przekroczy  72  tysiące  złotych.  Przedszkole  w  Prusinowie  od  01  września  jest

przedszkolem 8 godzinnym, dlatego koniecznym było dostosowanie  budynku przedszkola do

wymaganych norm. W okresie wakacji  letnich wyremontowaliśmy korytarz przedszkolny oraz

pomieszczenie kuchenne, które zostało również wyposażone w niezbędny sprzęt. W budynkach

przedszkola zostały przeprowadzone różne drobne prace remontowo malarskie, gdzie między

innymi wymieniono ogrodzenie placu zabaw w Stajkowie, zamontowano nowe ogrodzenie placu

zabaw w Lubaszu oraz wymieniono piaskownicę. Natomiast w budynku przedszkola w Goraju



przeprowadzono wymianę okien w sali zabaw, odmalowano salę zajęć, wymieniono sanitariaty

i odmalowano korytarz przedszkolny. W budynku przedszkola w Lubaszu przy ul. Podgórnej 5

przeprowadzono w okresie wakacji  letnich kilka drobnych zabiegów remontowo budowlanych

w kuchni  przedszkolnej.  Kuchnia od 01 września 2016 przygotowuje większą liczbę posiłków,

dlatego została nieznacznie powiększona oraz doposażona w nowe urządzenia. Przeprowadzono

drobne prace na placu zabaw w Dębe, gdzie zlikwidowano stare sanitariaty, wymieniono ślizg na

zjeżdżalni  oraz  zamontowano  nową  piaskownicę.  W  dniu  08  września  2016  roku  placówki

oświatowe naszej  gminy odwiedzili  przedstawiciele  Komisji  Zdrowia,  Oświaty,  Kultury i  Spraw

Socjalnych.  Komisja  dokonała  podsumowania  przeprowadzonych  inwestycji  oraz  remontów

w naszych placówkach oświatowych w okresie wakacji letnich, ze szczególnym uwzględnieniem

budynków  przedszkoli,  w  których  odbywały  się  prace  remontowe.  Na  uznanie  zdaniem

przedstawicieli Komisji zasługuje metamorfoza, która została dokonana w budynku przedszkola

w Kamionce. Przedszkole w Kamionce po przeprowadzonych pracach inwestycyjnych jest jednym

z  najładniejszych  przedszkoli  w  naszej  gminie.  Z  dniem  01  września  nastąpiły  zmiany  na

stanowiskach  dyrektorów  szkół  Szkoły  Podstawowej  w Lubaszu  oraz  Gimnazjum.  W  związku

z  tym,  że  poprzedni  dyrektor  szkoły  podstawowej  nie  dokonał  przeniesienia  do  pracy  w tej

placówce Pani Wiolety Zarzecznej – osobie która wygrała postępowanie konkursowe, zmuszona

ona została do rezygnacji  z tej funkcji.  Po jej pisemnej rezygnacji  uchyliłem moje zarządzenia

dotyczące  procedur  związanych  z  obsadzeniem  tego  stanowiska  i  powierzyłem  pełnienie

obowiązków dyrektora na okres 10 miesięcy, zgodnie z art. 36a ust.5 ustawy o systemie oświaty,

nauczycielowi zatrudnionemu w szkole Pani Mirosławie Mańkowskiej. Zastępcą dyrektora została

Pani  Bożena  Kaźmierczak.  Jeżeli  chodzi  o  Gimnazjum  w  Lubaszu,  to  po  postępowaniu

konkursowym, które nie wyłoniło zwycięzcy, powierzyłem to stanowisko Pani Monice Oleszczak

na okres 5 lat szkolnych. Niestety ustępująca Pani dyrektor nie wydała Pani Monice Oleszczak

oceny pracy. Brak tego dokumentu dyskwalifikuje możliwość pełnienia stanowiska, stąd również

uchyliłem poprzednie zarządzenia i powierzyłem pełnienie obowiązków dyrektora Pani Monice

Oleszczak w tym samym trybie co w przypadku szkoły podstawowej tj. na 10 miesięcy. Zastępcą

dyrektora  została  Pani  Izabela  Mleczarska.  Kończąc temat oświaty,  chciałbym jeszcze  zwrócić

uwagę na jeden fakt. W dniu 12 września 2016 roku w sali sesyjnej Urzędu Gminy odbyło się

uroczyste spotkanie pedagogów . W spotkaniu wzięła udział Pani Przewodnicząca Rady Gminy.

Nauczyciele  nieustannie  podnoszą  swoje  kwalifikacje  zawodowe,  zdobywają  kolejne

umiejętności oraz ciągle doskonalą warsztat nauczycielskiego rzemiosła. Tak dzieje się również



w naszej gminie. Dlatego złożyłem wszystkim nauczycielom, którzy podnieśli swoje kwalifikacje

uzyskując  kolejne  stopnie  awansu  zawodowego  serdeczne  gratulacje.  W  gronie  pedagogów,

którzy uzyskali kolejny stopień awansu zawodowego - nauczyciela dyplomowanego znaleźli się

nauczyciele naszego Gimnazjum Pani Magdalena Janc-Węglewska oraz Pani Bernadeta Kita. Do

grona nauczycieli dyplomowanych dołączyli również nauczyciel Szkoły Podstawowej w Lubaszu

Pani Marzena Hundt, w Kruczu Pani Jadwiga Stochaj oraz nauczyciel Przedszkola Pani Magdalena

Wylegała. W okresie wakacji letnich dwaj nasi pedagodzy Pani Alicja Łyczykowska z Gimnazjum

oraz Pani Anna Pertek ze szkoły w Lubaszu zdali egzamin przed komisją powołaną przez organ

prowadzący uzyskując stopień awansu zawodowego nauczyciela mianowanego. Natomiast do

grona nauczycieli kontraktowych w naszej gminie dołączyli Pani Klaudia Dymek-Wosiak ze szkoły

w Lubaszu oraz Panie Monika Majchrzak i Pani Paulina Dębska nauczycielki Przedszkola „Bajka”.

Wszystkim pedagogom raz jeszcze serdecznie gratulujemy. Praca nauczycieli jest pracą bardzo

trudną i wymagającą codziennie sporo wyrzeczeń. W gronie naszych pedagogów są nauczyciele,

którzy poświęcili kształceniu i wychowywaniu pociech naszej gminy spory kawałek życia. W roku

2016 jubileusz pracy pedagogicznej obchodzą Pani Barbara Michalak ze szkoły w Miłkowie, Pani

Iwona  Łusiewicz,  Pani  Izabela  Filoda  nauczycielki  z  Krucza,  Pani  Jolanta  Sikora  wraz  z  Panią

Barbarą Kaniewską z Jędrzejewa, Pani Bożena Kaźmierczak, Pani Krystyna Graczyk, Pani Halina

Czekała  Dudek,  Pani  Mirosława Mańkowska,  Pani  Mirosława Jahns  –  nauczycielki  z  Lubasza.

Z Gimnazjum do grona jubilatów dołączyli  Pani Monika Kawka,  Pani Justyna Dykow oraz Pan

Jacek Michalak. Jubileusz pracy pedagogicznej obchodzili również nauczyciela przedszkola Pani

Małgorzata  Gawron,  Pani  Ilona  Kępa,  Pani  Elżbieta  Sobkowiak,  Pani  Justyna  Kunz  oraz  Pani

Małgorzata  Tonak.  Przy  okazji  spotkania  podziękowałem  wszystkim  osobom  zajmującym  się

oświatą,  za  ogrom  pracy  wykonywanej  na  jej  rzecz  każdego  dnia  Szczególne  podziękowania

zostały skierowane na ręce Pani Żanety Andrzejewskiej Przewodniczącej Rady Gminy Lubasz oraz

Pani Elżbiety Ratajczak Skarbnika Gminy Lubasz. 

2. Od 1 września 2016 mamy w Gminie Lubasz nowego dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w

Lubaszu. Dotychczasowa Pani dyrektor – Justyna Przyłucka – Gania, której umowa kończyła się z

dniem 31 sierpnia 2016 roku zdecydowała się na zaprzestanie dalszego pełnienia tej  funkcji.

Podczas oficjalnego pożegnania dyrektora, które odbyło się 31 sierpnia 2016 podziękowałem za

duże  zaangażowanie,  jakim  wykazała  się  Pani  Justyna,  wprowadzenie  nowych  propozycji

kulturalnych,  angażowanie  nowych grup mieszkańców,  działania  na wsiach i  uporządkowanie

wielu zadań, które realizował GOK. Jednocześnie , na podstawie art. 15 ust.1 i 2 ustawy z dnia



25 października  1991 roku o organizowaniu i  prowadzeniu działalności  kulturalnej,  podjąłem

decyzję o powołaniu na wolne stanowisko Pana Szymona Szweda, dotychczasowego pracownika

GOKu. Zanim to jednak nastąpiło zapoznałem się z opinią organizacji społecznych działających

w zakresie kultury na terenie naszej gminy. Podejmując decyzję kierowałem się doświadczeniem

Pana Szymona w pracy na rzecz GOK, jego znajomością środowiska lokalnego oraz dotychczas

realizowanymi działaniami w zakresie sportu i rekreacji, które są jednym z zadań GOK. Życzymy

wielu sił  i wytrwałość w realizacji pomysłów nowemu dyrektorowi.

3. 25 sierpnia 2016 odbyło się w Starostwie Powiatowym w Czarnkowie uroczyste podpisanie

umowy o dofinansowanie budowy drogi Antoniewo - Krucz. Łączna wartość projektu wynosi 4

229 964,34zł natomiast wartość dofinansowania pochodzącego z Programu Rozwoju Obszarów

Wiejskich na lata 2014-2020 to 2 691 526,00 zł. W imieniu Gminę podpisałem umowę wraz z

Panią  Skarbnik  Elżbieta  Ratajczak.  Województwo  reprezentował  Wicemarszałek  Krzysztof

Grabowski.  Realizacja  inwestycji  jest  zaplanowana  na  rok  2017.  To  pierwsze  tak  duże

dofinansowanie, które Gmina Lubasz otrzyma w nowej unijnej perspektywie finansowej 2014-

2020.  Pragnę  także  poinformować,  że  nasz  wniosek  skierowany  do  Wielkopolskiego

Regionalnego  Programu  Operacyjnego  a  dotyczący  rozbudowy  przedszkola  w  Lubaszu

rozpatrzony został pozytywnie uzyskał 97,25% maksymalnej liczby punktów i jest bardzo duża

szansa na uzyskanie dofinansowania. Wcześniej zweryfikowany został „miękki projekt” związany

z  przedszkolem.  Weryfikacji  poddawane są  dwa kolejne  wnioski  skierowane przez  gminę  do

WRPO. Chodzi o tak zwane projekty szkolne tj. przebudowa budynku gospodarczego na zajęcia

dla  dzieci  z  niepełnosprawnością  oraz  projekt  „miękki”  –  zajęć  pozalekcyjnych.  Do  31

października natomiast złożymy wniosek związany z gospodarką wodno- ściekową obejmujący

budowę oczyszczalni ścieków, modernizację stacji uzdatniania wody oraz odcinka kanalizacji w

ulicy Kościelnej. Projekt nazwany został „Uregulowanie gospodarki wodno- ściekowej w gminie

Lubasz”.  Do  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  zamierzamy  wystąpić  z  projektem

„Rozbudowa  systemów  wodno-  kanalizacyjnych  w  gminie  Lubasz  „  obejmującym”  budowę

kanalizacji sanitarnej w Stajkowie, przełączenie sieci wodociągowej Dębego do sieci w Sławnie

oraz  budowę  systemów  przydomowych  oczyszczalni  ścieków   w  miejscach,  w  których  nie

powstaną systemy kanalizacyjne.  Kolejna dobra informacja jest  taka,  że projekt pn.  "Cyfrowe

samorządy  atutem  Wielkopolski  -  nowe  obszary  świadczenia  e-usług  w  22  gminach

województwa  wielkopolskiego",  którego  jesteśmy  partnerem  otrzymał  dofinansowanie,  jako

jeden  z  31  w  Polsce.  Wspólnie  z  21  gminami  z  Wielkopolski  i  Wielkopolskim  Ośrodkiem



Kształcenia  i  Studiów Samorządowych w Poznaniu aplikowaliśmy do Programu Operacyjnego

Wiedza  Edukacja  Rozwoju.  Ta  szeroka  współpraca  się  opłaciła  -  wniosek  otrzymał

dofinansowanie.  Łączna  wartość  dofinansowania  wynosi  2  472  534,52  zł.  Średnia  wielkość

wsparcia na gminę w projekcie wynosi ok. 133 tys.  zł.  W tej  kwocie mieści i  się wsparcie w

postaci:

- zakupu nowego dodatkowego oprogramowania do naszych systemów

- wdrożenia platformy komunikacyjnej dla wybranych podatków i opłat lokalnych

- opracowanie i przeprowadzenie cyklu szkoleniowego dla kadr zarządzających i  pracowników

merytorycznych

- audytu bezpieczeństwa informacji w urzędzie

- zakupu komputerów z pakietem Office

- bieżących konsultacji informatycznych. 

Rozpoczęcie  projektu  planowane  jest  na  wrzesień  tego  roku,  a  jego  zakończenie  na  kwiecień

2018 roku. 

4. W dniu 28 czerwca br. na terenie cmentarza parafialnego przy kościele w Lubaszu ujawniono

znaczne szkody, których bezpośrednią przyczyną był upadek na teren cmentarza potężnego konara

dębu rosnącego na terenie gminnej części parku. Zniszczenia jakie ujawniono podczas dokonanych

po  wysprzątaniu  terenu  oględzin  obejmują  łącznie  22  nagrobki  i  dodatkowo  mur  cmentarza.

Poszkodowani  zwrócili  się  do  nas  z  roszczeniem  odszkodowawczym.  Wnioski  o  odszkodowanie

Gmina niezwłocznie przekazaliśmy do rozpatrzenia swojemu ubezpieczycielowi, który dokonał już

wypłaty większości odszkodowań.

5. Dzień 8 września na długo pozostanie w naszej pamięci . W tym dniu przypada bowiem odpust

parafialny, który w tym roku wzbogacony został o koncert zespołu „Golec uOrkiestra”, a to dzięki

sponsorowi dawnemu mieszkańcowi Lubasza.  Koncert  odbył się na Placu Koronacyjnym. Naszym

zadaniem była dbałość o stronę estetyczna oraz zapewnienie bezpieczeństwa uczestnikom. Pragnę

bardzo serdecznie podziękować Panu Dyrektorowi ZOZ w Czarnkowie za bezpłatne udostępnienie

karetki  pogotowia  jako  zabezpieczenia  medycznego.  Szczególne  słowa podziękowania  należą  się

strażakom ze wszystkich jednostek naszej gminy za perfekcyjne zabezpieczenie imprezy.

6.  W bieżącym roku mija  72 rocznica  lądowania  spadochroniarzy  w Puszczy  Noteckiej,  koło  wsi

Sokołowo. Wydarzenie to oraz działania grupy na tyłach wroga w 1944 roku, miały tragiczny wpływ

na losy mieszkańców, którzy zdecydowali się pomóc żołnierzom. Tradycyjnie w ramach obchodów



upamiętniających to zdarzenie, złożono kwiaty pod Pomnikiem Spadochroniarzy, uczczono minutą

ciszy  bohaterską  postawę rodziny  Furman,  a  punktem  kulminacyjnym był  zrzut  spadochronowy

zorganizowany na pobliskiej łące. Imprezę zorganizował Gminny Ośrodek Kultury.

7.  Ostatnie  tygodnie  obfitowały  w  wydarzenia  kulturalne  w  Kruteczku.  Rozpoczęły  się  pierwsze

działania  w  ramach  projektu:  „Coolturalny  Kruteczek”.  Całość  dofinansowana  jest  ze  środków

Narodowego Centrum Kultury w ramach programu Dom Kultury + Inicjatywy Lokalne oraz wsparciu

Gminnego Ośrodka Kultury. Działania są szczególne dla społeczności lokalnej,  bo koordynowane i

zaplanowane  przez  samych  mieszkańców-  a  właściwie  mieszkanki.  Najpierw  obchodzono  Dzień

Kwiatów  i  zostały  przeprowadzone  warsztaty  florystyczne  dla  dużych  i  małych.  Panie  wykonały

piękne wianki, a sztuki układania kwiatów uczyła nas pani Joanna Pankowska z „Zapłotni” . Potem

odbyła się wyjątkowa sesja fotograficzna. Był też Dzień Sąsiada ze śniadaniem i wylegiwaniem się na

trawie. Śniadanko smakowało nawet niejadkom – najwięcej frajdy miały dzieci. Kolejne działania i

warsztaty już we wrześniu.

8. Jubileuszowo było w okresie wakacji w jednostkach OSP. Jednostka w Lubaszu obchodziła swoje

120 urodziny,  jednostka w Stajkowie 95 lat  a w Kruczu 90 lat.  Jubileuszowe obchody 120-Lecia

Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  Lubaszu  zbiegły  się  z  tegorocznymi  Dniami  Lubasza.  Dla

upamiętnienia tak ważnej i doniosłej rocznicy przed remizą w Lubaszu stanął pamiątkowy kamień,

którego odsłonięcie i  poświęcenie zapoczątkowały obchody rocznicy. Po ceremonii przy kamieniu

nastąpił  przemarsz do Sanktuarium Królowej Rodzin w Lubaszu,  gdzie odbyła się Msza Święta w

intencji strażaków. Z kościoła strażacka kolumna przemaszerowała do amfiteatru na terenie ośrodka

wypoczynkowego w Lubaszu, gdzie odbyła się główna uroczystość. Wręczono medale, odznaczenia i

certyfikaty partnerstwa, odsłonięto i poświęcono odrestaurowaną sikawkę konną, nowo zakupiony

sprzęt  i  umundurowanie.  Odbyły się  niekonwencjonalne zawody pożarnicze,  była wystawa zdjęć

„Lubasz i historia pożarnictwa”, pokaz ratownictwa medycznego, pokaz WOPR z Trzcianki, atrakcje

dla najmłodszych przygotowane przez druhów z Lubasza . W dniu 30.07.2016 r. w Stajkowie odbyły

się  obchody  95  -  lecia  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  Stajkowie.  Podczas  obchodów 95  –  lecia

najstarsi druhowie zostali uhonorowani pamiątkowymi statuetkami, a życzenia i gratulacje składali

zaproszeni  goście,  m.  in.  Pan  Starosta  Czarnkowsko-  Trzcianecki.  Niewątpliwą  atrakcją  dla  gości

jubileuszu był niecodzienny mecz piłkarski drużyn strażackich. Niecodzienny dlatego, że strażacy nie

zagrali  a  tradycyjną  piłkę  nożną,  ale  wprawiali  piłkę  w  ruch  strumieniami  wody  płynącej  ze

strażackich węży.



9.  Dla  jednostki  OSP  Krucz  najlepszym  podarunkiem  na  90  –  te  urodziny  była  wiadomość  o

możliwości włączenia jednostki do Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego. W dniu 21.07.2016

r. w Urzędzie Gminy w Lubaszu zostało podpisane trójstronne porozumienie pomiędzy Gminą Lubasz

reprezentowaną przeze mnie, Komendą Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie, którą

reprezentował st. bryg. Jacek Kwapis dziś już emerytowany Komendant Powiatowy oraz Ochotniczą

Straż  Pożarną  w  Kruczu  –  reprezentowaną  przez  Prezesa  OSP  Krucz  dh  Kajetana  Karzkowiaka,

dotyczące przewidywanego włączenia OSP Krucz do Krajowego Systemu Ratowniczo - Gaśniczego

Włączenie  jednostki  OSP  w  Kruczu  do  systemu  stanowi  zakończenie  długotrwałego  procesu

związanego z dostosowaniem jednostki pod względem wymogów sprzętowych, jak i kadrowych –

wyszkolenia strażaków.  Dzięki  temu docelowo dwie jednostki  straży  – OSP Lubasz będąca już  w

systemie i planowana do włączenia OSP Krucz znajdą się w tym systemie. Dodać należy, iż jednostka

w Kruczu aby sprostać wymaganiom KSRG została dodatkowo wsparta nowym sprzętem strażackim.

Włączenie jednostki w Kruczu stanowi docenienie profesjonalizmu strażaków z OSP Krucz.

10.  W  tym  roku  podobnie  jak  w  latach  ubiegłych  dzieci  z  naszej  gminy  wyjechały  na  kolonię.

Tegoroczna  kolonia  będzie  trwała  od  23  lipca  do  1  sierpnia.  Dzieci  przebywały  w  Ośrodku

Wypoczynkowo - Kolonijnym „Joanna” w Dźwirzynie nad morzem. Kolonia została zorganizowana

przy  udziale  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Lubaszu  oraz  Samorządu  Gminy  Lubasz.

Kolejny  wyjazd  zorganizowany  przez  Powiatowe  Centrum  Pomocy  Rodzinie  przy  współudziale

naszego GOPS-u dla grupy 20- tu uczestników miał miejsce w Białym Dunajcu. Odbył się w ostatnim

tygodniu sierpnia.

11.  Tegorocznym  dożynkom  gminno  -  parafialnym  towarzyszyła  przepiękna  pogoda  i  wielkie

zaangażowanie  mieszkańców  wsi  Sławno  i  Prusinowo.  Tradycyjnie  uroczystość  rozpoczęła  msza

święta  w lubaskim kościele,  którą  celebrował  ks.  proboszcz  Andrzej  Magdziarz.  Po mszy  świętej

barwny  i  rozśpiewany  korowód  dożynkowy,  na  czele  z  zespołem  folklorystycznym  "Marynia"  z

Wronek przemaszerował do amfiteatru w Lubaszu. Elementem budzącym podziw był stary traktorek

wiozący na wozie mieszkanki Sławna.Oprawę artystyczną dożynek zapewniał zespół folklorystyczny |

Marynia" z Wronek. Gospodarzami tegorocznego Święta Plonów były Sołectwa Sławno i Prusinowo a

starostami dożynek Pani Beata Swadzyniak z Prusinowa i Pan Roman Nowacki ze Sławna. Komisja

oceniająca  wieńce  dożynkowe  miała  tradycyjnie  już  „trudny  orzech  do  zgryzienia”.  Zwycięzcą

konkursu zostało sołectwo Bzowo - Goraj, drugie miejsce przyznano Nowinie, a trzecie dla Lubasza.

Wieniec z Goraja reprezentował nasza gminę na dożynkach powiatowych, gdzie zdobył wyróżnienie.



Na tych samych dożynkach Rolnikiem Roku 2016 został  Pan Bartłomiej  Cichorek z  Prusinowa,  a

zagroda rolnicza Państwa Jowity i Łukasza Wlekłych zdobyła wyróżnienie.

12.  Odbyły  się  też  tradycyjnie  Dni  Lubasza  .  Jak  już  wspomniałem wcześniej  piątek  należał  do

strażaków  ochotników  z  Lubasza.  Sobota  dedykowana  była  miłośnikom  piłki  nożnej  w  ramach

turnieju  Czaruś  Cup  i  siatkówki,  w  wydaniu  plażowym,  a  wieczór  należał  do  miłośników  rocka.

Niedziela przyniosła mnóstwo wrażeń związanych z loterią i szaleństwem disco polo. Czwarty dzień –

poniedziałek służył regeneracji i powrotowi do codzienności.  Zdecydowanie najwięcej osób bawiło

się podczas niedzielnych koncertów. Każdy jednak w ciągu minionych dni mógł znaleźć coś dla siebie

zarówno na scenie jak i na terenie całego ośrodka.

13. W lubaskim amfiteatrze odbyły się również Mistrzostwa Polski juniorów do lat 23 Strong Man,

czyli silnych mężczyzn. Głównym organizatorem zawodów był Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu, a

partnerem  był  Fitness  Klub  Fabryka  Zdrowia  z  Lubasza,  który  wspomógł  imprezę  osobowo,

technicznie, a także dał próbkę zespołowego treningu aerobiku. Zawody sędziowali znani ze sportów

siłowych:  Ireneusz  Kuraś,  Krzysztof  Schabowski  oraz  Daria  Romanów,  a  wspaniałe  prowadzenie

imprezy wziął w swoje ręce Grzegorz Peksa, znany strongman i organizator tego typu imprez, Mistrz

Polski oraz wicemistrz świata w wyciskaniu sztangi.  Zawodnicy przyjechali  do Lubasza z  Gdańska,

Grudziądza, Golubia-Dobrzynia, Nowego Sącza (mistrz), Rawicza, Kartuz.

Jak Państwo widzicie okres wakacyjny nie szczędził nam wydarzeń. Dziękuje bardzo."

Uwag, ani pytań do informacji Wójta nie zgłoszono.

Ad. 2.   Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku.

Informację o wykonaniu budżetu gminy za I półrocze omówiła Skarbnik Gminy, która powiedziała że

zgodnie z  art.266 ust 1 ustawy o finansach publicznych Wójt  przyjmuje informację z  wykonania

budżetu i przekazuje ja Radzie do 30 września każdego roku. Wójt wydał takie zarządzenie w dniu

26 sierpnia 2016 roku w którym zawarta jest informacja o przebiegu wykonania budżetu za              I

półrocze  2016  roku,  informacja  o  kształtowaniu  się  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  oraz

informacja z działalności  instytucji kultury. Państwo radni otrzymali szeroki materiał na ten temat

natomiast ja postaram się skrótowo omówić najważniejsze zagadnienia.  

Dochody za na 2016 rok zaplanowano w wysokości  28.708.839,42 zł , a w I półroczu wykonane

zostały w wysokości 15.472.669,67 zł co stanowi 53,90%, w tym:



- dochody bieżące 13.391.402,18 zł (49,96%)

- dochody majatkowe 255,494,58 zł (33,71%)

Wydatki natomiast ukształtowały się na poziomie 46,78%,  czyli 13.738.484,24 zł, w tym

-wydatki bieżące 13.391.402.18 zł (49,96%)

- wydatki majątkowe 347.082,06 zł (13,52%).

Wydatki  zaplanowano,   po  zmianach  w  wysokości  29.368.565,15  zł  co  oznacza,  że  deficyt

zaplanowano w wysokości 659.725,73 zł. Tak to wygląda jeśli chodzi o plan natomiast za I półrocze

osiągnęliśmy nadwyżkę w wysokości 1. 734.185,43 zł. 

Następnym elementem budżetu są przychody i rozchody. W przychodach są to zaplanowane kredyty

i  pożyczki,  a  także  wprowadzone  w I  półroczu wolne  środki  natomiast  w rozchodach spłaty  rat

pożyczek i kredytów oraz odsetki. W 2016 roku zaplanowano kredyt w wysokości 500 tys. zł.,  który

nie  zaciągnięto  bo  nie  było  takiej  potrzeby.,  gdyż  wprowadzono  do  budżetu  wolne  środki

z  rozliczenia  2015  roku  w  wysokości  314.693,10  zł,  które  zostały  rozdysponowane  na  zadania

inwestycyjne. 

Jeżeli  chodzi  o  rozchody   -  spłatę  rat   kredytów  i  pożyczek  (po  zmianie  budżetu  wyłączono

umorzenie w wysokości 229.032,63 zł z inwestycji kanalizacji sanitarnej Jędrzejewo – Sławno)  plan

wynosi  154.967,37zł,  a  spłata  100.947,37%  i  stanowi  65,14%  planu.  W  I  półroczu  spłata  rat

kredytów  i   pożyczek (100.947,37zł),  odsetek  (156.843,55zł)  oraz  poręczeń dla  GOK (60.000zł)

wyniosła łącznie 317.790,92 zł  zł  i stanowi to 1,11 % planowanych dochodów. Zadłużenie na koniec

czerwca br.  wyniosło  11.146.067,63 zł  i  stanowi  38,82% planowanych  dochodów.  Są  to  kredyty

i pożyczki zaciągnięte w latach poprzednich na zadania inwestycyjne w tym: kredyty 8.291.400,35 zł

i pożyczki w wysokości 2.854.667,28 zł.

Zaznaczyła, że dochody są ogólnie wykonane na dobrym poziomie. Niemniej jednak patrząc już na

podział w tych dochodach to należy zwrócić uwagę na: 

- dochody z tytułu udziału PIT, które wykonano w 46,12% co oznacza, że brak jest 3,88% co stanowi

około  163  tys  zł  do  planu.   Zaznaczyła,  że  bazując  na  latach  poprzednich  należy  zauważyć,  że

zwiększone dochody z tego tytułu są zazwyczaj w II półroczu, w III i IV kwartale i nie powinno być



problemów z  ich wykonaniem. W opisówce do przebiegu wykonania budżetu wskazywaliśmy na

dzień  30 czerwca  zagrożenia  wynikające  z  małej  sprzedaży  mienia,  ponieważ  był  niski  wskaźnik

3,39%. Jednak aktualnie i według planu do końca roku dochodów będzie więcej i dlatego planowane

będą zmiany budżetu korygujące plan. Na dzień dzisiejszy wykonane są już w dużym stopniu. Planuje

się także dochody  z tytułu sprzedaży gruntów w Sokołowie. Dochody bieżące natomiast wykonano

wysoko bo w wysokości 57,15% - większość pozycji wykonano na prawidłowym poziomie.

- niski wskaźnik wykazują wpływy z opłaty targowej (39,71%) tj. na 20 tys. planowanych dochodów –

wykonano 7.941 zł.

-  dochody z  tytułu podatków od spadków i  darowizn,  które wykonano na poziomie 3.290 zł  na

planowane 10 tys zł (32,90%)

Następnie  poinformowała,  że  zaległości  na  30  czerwca  br.  Wyniosły  1.349.112,22  zł,  w  tym

707.710,77 zł  zaległości  alimentacyjne,  które  stanowią  52,46% ogółu  zaległości.  Duże  zaległości

dotyczą firmy  Quidel - wynoszą 365,081 zł. Pomimo licytacji  i ponownego wniosku Wójta o licytację

następnych  działek  na  nasze  konto  nie  wpłynęły  jeszcze  żadne  środki  bo  kolejność  zaspakajana

potrzeb wierzycieli jest ustawowa.

W I  półroczu Wójt  Gminy  umorzył  tylko  66 zł  i  jest  to  część  podatku od  nieruchomości  osoby

fizycznej  i 6.849 zł rozłożył na raty.

Wydatki zrealizowano w ponad 46,78%, w tym:

- wydatki majątkowe (czyli inwestycje) na poziomie 13,52% na 30 czerwca, natomiast już aktualnie

poziom ten wzrósł (pierwsze półrocze to przygotowywanie zadań do realizacji, przetargów, a dopiero

w II  półroczu faktyczna ich realizacja).  Aktualnie wykonanie wydatków majątkowych jest na dużo

wyższym poziomie.

Wydatki bieżące to finansowanie oświaty, jednostek budżetowych – Urząd Gminy; GOPS,  dotacje 

dla instytucji kultury. Sprawozdania jednostek są załączone do sprawozdania z przebiegu wykonania

budżetu,  które  jest  w  Państwa  posiadaniu.  Następnie  poinformowała,  że  radni   w  tym  roku

wyjątkowo nie otrzymali  opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, ponieważ pracownik tej jednostki

jest  chory.  Opinię  radni  otrzymają  jak  tylko  zostanie  ona  dostarczona  do  Urzędu  Gminy.  Przy



informacji z wykonania budżetu za I półrocze nie jest ona konieczna, gdyż jest to tylko informacja i

rada nie przyjmuje jej w formie uchwały.  

Uwag, ani pytań do sprawozdania z przebiegu wykonania budżetu za I półrocze nie zgłoszono, wobec

czego przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 

Ad. 3   Analiza funkcjonowania Przedszkola BAJKA w Lubaszu

Funkcjonowanie Przedszkola BAJKA omówiła dyrektor Pani Elżbieta Sobkowiak. Stwierdziła, że jak

sama nazwa przedszkola mówi w przedszkolu jest bajkowo. Zatrudnionych,  zgodnie z wymaganymi

kwalifikacjami  jest 16 nauczycieli,  w tym 1 nauczyciel przebywa na zwolnieniu lekarskim. 100 %

kadry  pedagogicznej  posiada  wykształcenie  wyższe.  Nauczyciele  posiadają  także  dodatkowe

kwalifikacje (oligofrenopedagogika, logopedia, gimnastyka korekcyjna, terapia pedagogiczna).  

Ponadto zatrudnionych jest 7 nauczycieli na niepełnym etacie: 3 katechetów, nauczyciel gimnastyki

korekcyjnej,  nauczyciel  logopedii,  2 język angielski.  Jeżeli  chodzi  o nauczycieli  zatrudnionych  na

pełnym etacie to posiadają oni następujący awans zawodowy:

trzech  - nauczyciel dyplomowany

osiem  - nauczyciel mianowany

czterech - nauczyciel kontraktowy

jeden - nauczyciel stażysta

Ponadto rozpoczęte awanse zawodowe:

2 nauczycieli na stopień awansu zawodowego – dyplomowany,

2 nauczycieli na stopień awansu zawodowego – mianowany,

1 nauczyciel na stopień awansu zawodowego – kontraktowy.

Przedszkole zatrudnia również pracowników niepedagogicznych i tak:

- 12 pomocy nauczyciela

- 1 pomoc nauczyciela – staż Powiatowy Urząd Pracy

- 1 woźna oddziałowa

- 1 pomoc administracyjna

- 1 intendentka

- 2 kucharki

- 1 kucharka – staż Powiatowy Urząd Pracy

- 6 palaczy – w sezonie grzewczym

Realizujemy 3 innowacje pedagogiczne zatwierdzone przez Kuratorium Oświaty w Poznaniu:



,,Przygody bajkowych postaci inspiracją do głośnego czytania dzieciom”

,,Nasza Bajka wszystkim powie, jak należy dbać o zdrowie” 

,,Bajkowa gimnastyka buzi i języka”

W przedszkolu niektóre dzieci objęte są  pomocą psychologiczną, w tym:

- z orzeczeniem o niepełnosprawności – 3 dzieci

- z opinią o wczesnym wspomaganiu – 1 dziecko

- z opiniami o potrzebie zajęć korekcyjno – kompensacyjnych – 3 dzieci

- z dziećmi bez opinii pracują nauczyciele dodatkowo – w porankach.

Następnie przedstawiła godziny zajęć dodatkowych i tak:

- logopedia – 4 godziny + 4 godziny

- gimnastyka korekcyjna – 1 godzina + 2 godziny

- zajęcia o charakterze terapeutycznym – 1 godzina

- język angielski – 11,5 godziny + 1 godzina

- religia – 8 godzin

- zajęcia rewalidacyjne – 2 godziny

Ponadto przedszkole prowadzi inne cykliczne zajęcia dodatkowe: 

- Spotkania z muzyką – MUZOLAKI

- Teatrzyki

- Zajęcia plastyczno - techniczne

- Zajęcia rytmiczno – taneczne

- Zajęcia ogólnorozwojowe dla dzieci

- Warsztaty dla  Rodziców

- Festyny integrujące wszystkie oddziały

- Spotkania ze specjalistami dla dzieci i rodziców

Bierze udział w akcjach: 

,,Góra grosza”, 

,,Cała Polska czyta dzieciom”, 

,,Akademia aquafresh”. 

Przedszkole pracuje:

- w Lubaszu  od 6.30 do 17.00

- w Miłkowie od 7.00 do 16.00

- w Dębe od 6.30 do 15.30



- w Kamionce od 8.00 do 16.00

- w Prusinowie od 7.30 do 15.30

- w Kruczu od 7.30 do 12.30

-  w Stajkowie od 8.30 do 13.30

Dzienna stawka  żywieniowa wynosi 5,20 zł (śniadanie- 1,90 zł, obiad- 2,30 zł,podwieczorek 1,00 zł)

Koszt pobytu dziecka w przedszkolu w miesiącu wrześniu wynosił  (22 dni) 

5 godzin (śniadanie) – 41,80 zł

6 godzin (śniadanie + obiad) – 114,40 zł

9 godzina (śniadanie + obiad + podwieczorek) - 202,40 zł

10 godzin (śniadanie + obiad + podwieczorek) - 224,40 zł

Stawka dzienna w oddziałach 5 godzinnych wynosi - napój 0,29 zł

Koszt pobytu dziecka w Przedszkolu ( oddziały 5 godzinne) w miesiącu wrześniu wynosi - 6,38 zł

W roku szkolnym 2016/2017 pracuje 13 oddziałów w których przebywa 306 dzieci. Liczba zwiększyła

się o 32 dzieci. 

Dodatkowo wydłużony czas pracy po 8 godzin dziennie w Oddziałach w Kamionce i Prusinowie

Przedszkole wydaje dziennie:

123 śniadania (Lubasz)

203 obiady (Lubasz, Goraj, Dębe, Kamionka, Miłkowo, Prusinowo)

143 podwieczorki (Lubasz, Goraj, Dębe, Kamionka, Miłkowo, Prusinowo)

Współpracuje: 

-  z  Poradnią  Psychologiczno  –  Pedagogiczną  w  Czarnkowie  -  corocznie  przeprowadzane  

są przesiewowe badania logopedyczne

- ze Szkołami Podstawowymi – wspólne spotkanie z pedagogiem z CDN Piła na temat ,,Dojrzałości

szkolnej dziecka 6 – 7 letniego”

- z Gimnazjum – udostępnienie hali na różne większe imprezy, udostępnienie gabinetu logopedy na

potrzeby indywidualnych spotkań dzieci z  rodzicami

- z Gminnym Ośrodkiem Kultury – wspólne organizowanie imprez dla dzieci

- ze Strażą Pożarną, Policją, różnymi zakładami pracy i wieloma instytucjami.

Następnie  Pani  dyrektor  przedstawiła  remonty  jakie  zostały  przeprowadzone  w  poszczególnych

oddziałach: 

- Lubasz

Dla bezpieczeństwa dzieci zamontowano ogrodzenie na placu zabaw, zamontowano piaskownicę,

wyremontowano  kuchnię  (powiększono  powierzchnię  poprzez  wyburzenie  ściany),  zakupiono

wyposażenie kuchni (taboret gazowy, patelnia elektryczna, okap, naczynia kuchenne), zamontowano



moskitiery  na okna  we wszystkich salach dydaktycznych na ul.  Podgórnej  5,  zakupiono  szafkę z

półkami na pościel dzieci leżakujących.

- Kamionka

Zmodernizowano  cały  oddział  -  łazienki  dla  dzieci,  kuchnia,  szatnia,  wymiana  drzwi

w pomieszczeniach, zakupiono  meble, sprzęt oraz naczynia  kuchenne.

- Prusinowo

Wyremontowano  i   wyposażono  kuchnię  w  meble,  sprzęt  i  naczynia  kuchenne,  odmalowano

korytarz i łazienki, wymieniono  drzwi wewnętrzne (3 sztuki).

- Stajkowo

Dokonano  niwelacji  terenu,  wymieniono  ogrodzenie  placu  zabaw  (  modernizacja  placu  zabaw),

zakupiono meble do szatni. 

- Goraj

Wymieniono okna w sali przedszkolnej, wymalowano pomieszczenia oraz wymieniono  kompakty w

łazience.

-Dębe 

Rozebrano  stare  zaplecze  gospodarcze,  zniwelowano  teren  na  placu  zabaw,  zakupiono

i zamontowano zjeżdżalnię  i piaskownicę.

Pytań radni nie zgłosili. 

Ad. 4.Przedstawienie uchwał  w sprawie: 

Ad.  4.1.  przyjęcia  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  ośrodka

wypoczynkowego w Lubaszu 

Projekt uchwały omówił  Pan Adam Ratajczak.  Przedmiotem uchwalenia planu jest  określenie dla

obszaru na terenie ośrodka wypoczynkowego funkcji usług turystyki i zabudowy rekreacyjnej oraz

określenie warunków zabudowy i zagospodarowania terenu. Plan przedstawia się  po stwierdzeniu,

że nie narusza on ustaleń studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego

gminy  Lubasz.  W  toku  prowadzonej  procedury  planistycznej  ogłoszono  o  przystąpieniu  do

sporządzenia  zmiany  planu  w  prasie  miejscowej  oraz  przez  obwieszczenia,  zawiadomiono  o

przystąpieniu  do sporządzenia  planu organy i  instytucje  właściwe do opiniowania  i  uzgadniania,

rozpatrzono  wnioski,  sporządzono  projekt  planu  wraz  z  prognozą  oddziaływania  na  środowisko

przyrodnicze i prognozą skutków finansowych, uzyskano opinie i uzgodnienia projektu planu oraz

wyłożono projekt planu do publicznego wglądu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, o



czym ogłoszono w prasie miejscowej oraz przez obwieszczenia na terenie gminy Lubasz. W okresie

wyłożenia zorganizowano dyskusję publiczną nad przyjętymi w projekcie planu rozwiązaniami. Pan

Adam zwrócił uwagę, że w trakcie prowadzonej procedury rozpatrzono 6 uwag wniesionych  do tego

planu.  Jedną z nich uwzględniono w całości,  a drugą w części poprzez dokonanie odpowiednich

korekt w projekcie planu.  Pozostałe 4 nie zostały uwzględnione, a dotyczą one:

1) x„ § 4 pkt 1 lit. A – dodać słowo usługi małej gastronomii oraz wynajmu nieruchomości” - uwagi

nie uwzględniono ponieważ takie zapisy byłyby niezgodne ze studium uwarunkowań i  kierunków

zagospodarowania  przestrzennego,  Gminy  Lubasz,  w  którym  dla  przedmiotowego  obszaru  nie

określono funkcji usługowej.

2)„-  §  5  pkt  6  i  7  –  sprawy  związane  z  wielkością  umiejscowionych reklam reguluje  regulamin

ośrodka, a nie plan zagospodarowania przestrzennego „ – uwagi nie uwzględniono ponieważ w

planie określa się obowiązkowo zasady ochrony i kształtowania ładu przestrzennego sytuowanie

oraz wielkości szyldów i reklam. 

3)„- § 6 pkt 9 – do czasu podłączenia instalacji gazowej można stosować ogrzewanie na paliwo stałe

„ – uwagi nie uwzględniono ponieważ zapisy zawarte w projekcie planu umożliwiają stosowanie

paliw stałych i nie ma potrzeby zmieniać tego zapisu.

4)„- § 9 pkt 4 lit d elewacja mieszana może być do uzgodnienia indywidualnego z gminą” –uwagi nie

uwzględniona  ponieważ  w  planie  nie  można  stosować  zapisów  umożliwiających  późniejsze

uzgodnienia dotyczące zagospodarowania terenu czy też zabudowy. 

5)„- § 17 zapis poprawny – Ustala się opłatę adiacencką zgodnie z art. 36 ust. 4 ustawy z dnia (…)” –

uwagi  nie  uwzględniono  ponieważ  w  planie  miejscowym  określa  się  obowiązkowo  stawki

procentowe, na podstawie, których ustala się opłatę, o której mowa w art. 36 ust. 4 ustawy

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Pan Adam wskazał teren objęty planem na mapie oraz przedstawił główne jego założenia. 

Marek Zieliński  zapytał czy GOK będzie po zmianie planu inwestował na tym terenie na co Wójt

Gminy  odpowiedział,  że  w  najbliższych  miesiącach  nie  jest  to  możliwe,  chyba  że  udałoby  się

pozyskać jakiejś środki zewnętrzne

Marek Wicher zapytał czy GOK będzie remontował stare domki na co Wójt Gminy odpowiedział, że

koszty ich modernizacji są na tyle duże, że to się po prostu nie opłaca.



Więcej uwag ani pytań nie było

Głosowanie 

Za –  12      Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                                 (obecnych 12 radnych) 

Uchwała nr XXII/182/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.4.2. przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki 649/2

w Lubaszu

Projekt  uchwały  omówił  Pan Adam Ratajczak.  Przedmiotowa plan ma  na  celu  dokonanie  zmian

w  ustaleniach  obowiązującego  planu  w  zakresie  umożliwienia  rozbudowy  istniejącego  obiektu

budowlanego zlokalizowanego na działce nr 649/2 położonej w Lubaszu. Obowiązujące ustalenia

w planie zagospodarowania przestrzennego uniemożliwiają wykonanie zamierzenia inwestycyjnego. 

Przed podjęciem uchwały  stwierdzono,  że  spełnione zostały warunki  określone w art.  14 ust.  5

ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i  zagospodarowaniu przestrzennym tj.  między

innymi  wykonano  analizy  dotyczące  zasadności  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  planu

i zgodności ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, przygotowano

materiały  geodezyjne  oraz  ustalono  niezbędny  zakres  prac  planistycznych.  Zmiana  planu  na

omawianej  działce  ma  pozwolić  na  realizację  zadania  oświatowego,  na  które  gmina  wnioskuje

o środki unijne. Pan Adam wskazał teren na mapie i projekt uchwały odczytał. 

Pytań nie było

Głosowanie 

Za –  12      Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                                 (obecnych 12 radnych) 

Uchwała nr XXII/183/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4.3. wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na gruntu rolne stanowiące własność Gminy

Lubasz na okres do 3 lat 

Projekt uchwały omówił Pan Adam Ratajczak. Zgodnie z brzmieniem zapisów ustawy o gospodarce

nieruchomościami, uchwała Rady Gminy jest wymagana w przypadku, gdy po umowie zawartej na

czas  oznaczony  do  3  lat  strony  zawierają  kolejne  umowy,  których  przedmiotem  jest  ta  sama

nieruchomość.  Ponieważ  Rada  Gminy  w  Lubaszu  nie  określiła  zasad  nabywania,  zbywania

i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Lubasz, Wójt Gminy może dokonać tych

czynności za zgodą Rady Gminy. Projekt uchwały dotyczy następujących nieruchomości: 



-        działka Nr  206 o pow.  0,04.00 ha położona w Jędrzejewie

-        działka Nr 184  o pow. 0,04.00 ha położona  w Jędrzejewie

-        działki Nr 15,16,17 o łącznej pow. 0,24.00 ha położone w Jędrzejewie

-        działka Nr 21 o pow. 2,28.00 ha położona w Jędrzejewie

-        działki Nr 291 cz. i 292 cz. o pow. 1,50.00 ha położone w Sokołowie

-        działka Nr 165/4 o pow. 0,94.00 ha położona w Sokołowie

-        działka Nr 291 cz. o pow. 0,25.00 ha położona w Sokołowie

-         działki Nr 292 cz. i 293 cz.  o pow. 1,25.00 ha położone w Sokołowie

-        działka Nr 291 cz. o pow. 0,04.00 ha położona w Sokołowie

-        działka Nr 292 cz. o pow. 0,50.00 ha położona w Sokołowie

-        działka  Nr 25/2 o pow. 0,00.40 ha położoną w Antoniewie

-        działka Nr 463/22. o pow. 0,01.44 ha położona w Lubaszu

-        działka Nr 255 o pow. 0,35.00 ha położona w Stajkowie

-        działka Nr 239 o pow. 0,50.00 ha położona w Antoniewie

-        działka Nr 24 o pow. 2,40.00 ha położona w Prusinowie

-        działka Nr 49/1 o pow. 1,06.91 ha położona w Klempiczu

Marek  Wicher stwierdził,  że  sołtysi  nie  wiedzą,  gdzie  te  nieruchomości  są  położone,  dlatego

proponuje, aby je sołtysom wskazać przed podjęciem uchwały, a Pani Magdalena Janc – Węglewska,

powiedziała, że chodzi tu o jedną działkę przy sali, gdzie ma być wybudowane szambo. 

Wójt Gminy udzielając odpowiedzi stwierdził, że podjecie uchwały nie jest nakazem, a tylko zgodą.

Wszystkie  działki  zostaną sprawdzone i  dopiero wtedy zostanie podpisana umowa. Jeżeli   którąś

działkę nie będzie można wydzierżawić to umowa nie zostanie po prostu podpisana.  

Głosowanie 

Za –  12      Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                                 (obecnych 12 radnych) 

Uchwała nr XXII/184/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.   4.4. przyjęcia darowizny  działki nr 344/30 położonej w obrębie wsi  Goraj 

Projekt uchwały omówił Pan Adam Ratajczak. Działka będąca przedmiotem uchwały położona jest

w Goraju.  Zgodnie  z  miejscowym planem zagospodarowania  przestrzennego jest  to  teren  drogi

wewnętrznej  i  stanowi  dojazd do wydzielonych działek  budowlanych.  Działka  powstała  w latach

poprzednich w wyniku podziału gruntu. Poza funkcją komunikacyjną będzie mogła być wykorzystana

do lokalizacji sieci infrastruktury technicznej. Pan Adam nadmienił, że wcześniej zostały już przejęte



dwie  działki,  które  z  obecnie  proponowana  będą  stanowiły  jeden  ciąg  komunikacyjny  po  czym

wskazał teren na mapie i projekt uchwały odczytał. 

Marek Wicher zwrócił uwagę, że już na tych terenach powstają budynki i należałoby utwardzić teren

wydzielony pod drogę, aby można było swobodnie się tam poruszać bo do tej pory nie można tam

dojechać. 

Więcej uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za –  12      Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                                 (obecnych 12 radnych) 

Uchwała nr XXII/185/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4.5.warunków i trybu finansowania rozwoju sportu.

Projekt uchwały omówiła Pani Liliana Helwich. Zaznaczyła, że jest to efekt pracy Komisji Rewizyjnej,

która  po  kontroli  zwróciła  się  do  Rady  z  wnioskiem,  aby  zmienić  treść  poprzedniej  uchwały  w

zakresie aneksowania umów dotyczących sportu. W projekcie uchwały dodane zostały uprawnienia

Wójta  Gminy  w  zakresie   prawidłowości  wydatkowania  przekazanej  dotacji  na  realizację  zadań

sportowych czego w poprzedniej uchwale nie było. W drodze tej uchwały określone zostają warunki

oraz  tryb  wspierania  sportu.  Środki  finansowe  na  wspieranie  rozwoju  sportu  zabezpiecza  się

corocznie w budżecie gminy. 

Pytań nie było

Głosowanie 

Za –  12      Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                                 (obecnych 12 radnych) 

Uchwała nr XXII/186/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4.6. wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w użytkowanie wieczyste oraz na udzielenie

bonifikat od pierwszej opłaty, opłat rocznych oraz cen sprzedaży budynków 

Projekt uchwały  przedstawił  Adam Ratajczak.  Nieruchomość,  działka  nr  593/3 o  pow. 0,2796 ha

stanowi  własność  Gminy  Lubasz.  Została  zabudowana  budynkiem  świetlicy  wiejskiej.  Oddanie

nieruchomości  w  użytkowanie  wieczyste  nastąpi  w  drodze  bezprzetargowej,  zgodnie

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami. Zgodnie z art. 37 ust. 2 pkt 3 ustawy z dnia 21 sierpnia

1997 r. o gospodarce nieruchomościami, nieruchomość jest zbywana na rzecz osób, o których mowa

w art.  68 ust. 1 pkt 2, tj.  na rzecz osób fizycznych i  osób prawnych, które prowadzą działalność

charytatywną,  opiekuńczą,  kulturalną,  leczniczą,  oświatową,  naukową,  badawczo-rozwojową,



wychowawczą, sportową lub turystyczną,  na cele niezwiązane z działalnością zarobkową, a także

organizacji  pożytku  publicznego  na  cel  prowadzonej  działalności  pożytku  publicznego.  Gminny

Ośrodek Kultury w Lubaszu prowadzi działalność kulturalną, która w myśl art. 3 ust. 2 ustawy z dnia

25  października  1991  r.  o  organizowaniu  i  prowadzeniu  działalności  kulturalnej  –  nie  stanowi

działalności gospodarczej  w rozumieniu odrębnych przepisów.  Oddanie  w użytkowanie  wieczyste

nieruchomości  gruntowej  zabudowanej  następuje  z  równoczesną  sprzedażą  położonych  na  tej

nieruchomości budynków i innych urządzeń (art. 31 ustawy). Zgodnie z art. 68 ust. 1 pkt 2 ustawy

dopuszczalne jest (za zgodą rady gminy) zastosowanie bonifikaty od ceny nieruchomości, jeżeli ta

sprzedawana  jest  m.in.  na  rzecz  osób  fizycznych  i  osób  prawnych,  które  prowadzą  działalność

charytatywną,  opiekuńczą,  kulturalną,  leczniczą,  oświatową,  naukową,  badawczo-rozwojową,

wychowawczą, sportową lub turystyczną,  na cele niezwiązane z działalnością zarobkową, a także

organizacji pożytku publicznego na cel prowadzonej działalności pożytku publicznego. Zgodnie z art.

73 ust. 3 ustawy, w wypadkach, o których mowa w art. 68 ust. 1 pkt 1-6, 8 i 9, właściwy organ może

udzielić,  za  zgodą odpowiednio wojewody albo rady lub sejmiku,  bonifikaty od pierwszej  opłaty

i opłat rocznych. Natomiast zgodnie z art. 11 ust. 2 ww. ustawy jeżeli przepisy ustawy wymagają

udzielenia zgody przez radę,  sejmik lub wojewodę, wyrażenie zgody, z wyjątkiem zgody, o której

mowa w art. 46 ust. 4, następuje odpowiednio w drodze uchwały rady lub sejmiku albo zarządzenia

wojewody wydanego w terminie miesiąca od złożenia odpowiedniego wniosku przez starostę.

Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu, jako samorządowa instytucja kultury będąca osobą prawną,

która znaczną część swoich dochodów uzyskuje z dotacji pochodzącej z budżetu Gminy Lubasz, a

wpływy uzyskiwane z prowadzonej działalności w całości przeznacza na działalność statutową, jest

uprawniona do udzielenia jej bonifikat od pierwszej opłaty i  opłat rocznych z tytułu użytkowania

wieczystego  gruntu  oraz  od  ceny  sprzedaży  położonego  na  nim  budynku  świetlicy  wiejskiej.

Udzielenie tak wysokiej bonifikaty pozwoli na niezwiększanie wysokości dotacji, bądź jej zwiększenie

w nieznacznym stopniu. Następnie Pan Adam projekt uchwały odczytał.

Głosowanie 

Za –  12      Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                                 (obecnych 12 radnych) 

Uchwała nr XXII/187/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4.7.  przystąpienia do opracowania Programu Rewitalizacji Gminy Lubasz



Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak. Rewitalizacja to kompleksowy proces wyprowadzania ze

stanu kryzysowego obszarów zdegradowanych poprzez działania całościowe (powiązane wzajemnie

przedsięwzięcia obejmujące kwestie społeczne oraz gospodarcze lub przestrzenno-funkcjonalne lub

techniczne  lub  środowiskowe)  na  rzecz  społeczności  lokalnej,  przestrzeni  i  lokalnej  gospodarki,

skoncentrowane  terytorialnie  i  prowadzone  w  sposób  zaplanowany  oraz  zintegrowany  poprzez

programy  rewitalizacji. Realizacja  podstawowego  celu  procesów  rewitalizacji,  jakim  jest

przywrócenie utraconych wartości społecznych,  przestrzennych i  gospodarczych w wyznaczonych

obszarach,  odbywa  się  poprzez  wdrożenie  szeregu  instrumentów  operacyjnych  i  strategicznych,

w  ramach  kompleksowych  programów  odnowy,  zwanych  programami  rewitalizacji.  W  związku

z  występowaniem  potencjalnych  obszarów  problemowych  oraz  obszarów  zdegradowanych  na

terenie  Gminy  Lubasz  niezbędnym  staje  się  podjęcie  uchwały  o  przystąpieniu  do  sporządzenia

Programu Rewitalizacji. Program Rewitalizacji ma na celu wypracowanie rozwiązania problemów na

obszarach zdegradowanych, przy założeniu optymalnego wykorzystania specyficznych uwarunkowań

obszaru  Gminy  Lubasz  oraz  wzmacniania  jego  lokalnych  potencjałów.  Wdrażanie  programu  jest

procesem wieloletnim, złożonym i kosztownym, zarządzanym przez gminę, prowadzonym poprzez

zintegrowane działania  na  rzecz  lokalnej  społeczności,  przestrzeni  i  gospodarki,  skoncentrowane

terytorialnie,  podejmowane  we  współpracy  z  przedsiębiorcami,  właścicielami  nieruchomości,

organizacjami pozarządowymi i pozostałymi grupami mieszkańców. Program Rewitalizacji stanowić

będzie formalną podstawę ubiegania się o dofinansowanie projektów rewitalizacyjnych ze środków

Unii  Europejskiej  w  nowej  perspektywie  finansowej  na  lata  2014–2020  w  celu  poprawy

zdegradowanych  obszarów,  pobudzenia  ożywienia  gospodarczego,  wprowadzenia  rozwiązań

środowiskowych, przestrzenno-funkcjonalnych oraz technicznych.

Głosowanie 

Za –  12      Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                                 (obecnych 12 radnych) 

Uchwała nr XXII/190/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4.8. zmian w budżecie 2016r.   

Projekt uchwały omówiła |Skarbnik Gminy, która powiedziała, że doszły jeszcze dwie pozycje zmian,

które nie były omawiane na komisji.  Chodzi o zwiększenie dochodów z tytułu  dotacji celowej na

realizację świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego, zasiłku dla opiekuna i na

opłacenie składki emerytalnej i rentowej z ubezpieczenia społecznego za osoby pobierające niektóre



świadczenia  rodzinne  i  zasiłki  dla  opiekunów w  wysokości  389.673  zł   oraz  dotacji  celowej  na

wyposażenie szkół w podręczniki,  materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe ( gimnazja) –

28.099,10 zł. Pozostałe zwiększeniu dochodów, które było już omawiane to:

1. Dotacja celowa na zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2015r.-

tj. 69.985,19 zł.  

2. Dotacja celowa na dofinansowanie zakupu podręczników i materiałów edukacyjnych dla uczniów

w  ramach  rządowego  programu  pomocy  uczniom  w  2016r.-  „Wyprawka  szkolna”  –  767  zł-

zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.245.2016.7 z dnia 01.09.2016r.

3.  Środki  z  rezerwy  części  oświatowej  subwencji  ogólnej  –  8.000  zł  –  z  przeznaczeniem  na

dofinansowanie  doposażenia  szkół  i  placówek  w  zakresie  pomocy  dydaktycznych  dla  szkół

podstawowych ogólnodostępnych w celu podnoszenia jakości udzielanej pomocy psychologiczno-

pedagogicznej i zajęć rewalidacyjnych- zawiadomienie Ministra Finansów ST5.4750.341.2016.4g z

27.06.2016r.

4. Darowizny na organizację dożynek – łącznie 1.600 zł ( BS Czarnków – 1.200 zł , P. K. Kowal -200 zł ,

firma KORA – 200 zł)

5. Odszkodowania z firmy ubezpieczeniowej– łącznie 8.522 zł (szkoda w przedszkolu Goraj – 4.100 zł;

uszkodzenie pompy w centrum Lubasza- 3.372 zł;  zniszczona tablica informacyjna Os.  Gorajskie-

1.050 zł)

6.Partycypacja  w  kosztach  remontowych  budynku  komunalnego  (Ośrodek  Zdrowia)  przy

ul. Podgórnej 3 – 4.195 zł,

7. Dochody z wynajmu sal wiejskich – 1.863 zł ( soł. Kamionka- 1.000 zł, soł. Stajkowo – 620 zł ; soł.

Bzowo-Goraj – 243 zł ) z przeznaczeniem na utrzymanie świetlic wiejskich

Natomiast w zakresie wydatków – zmniejsza się limit z:

1) obsługi długu publicznego ( koszty odsetek od kredytów i pożyczek) – 60.000 zł,

2) poz.- wycinka drewna z lasu gminnego - 50.000 zł,

3) udział gminy w konkursie „Pięknieje Wlkp.Wieś„ (rezerwa ze względu na brak zakwalifikowania się

do dofinansowania) - 28.500 zł,

4) poz.-rekultywacja jeziora w Lubaszu – 5.000 zł



Zwiększa się zaś środki na:

1.  bieżące utrzymanie dróg gminnych – 80.000 zł,

2. remont budynku Urzędu Gminy (w tym siedziby Policji) – 50.000,19 zł,

3.  utwardzenie  placów  w Lubaszu  –  36.460  zł  (+14.200  zł  z  przeniesienia  z  pozycji  urządzenie

przestrzeni publicznej w centrum Lubasza),

4. bieżące utrzymanie OSP w gminie – 20.000 zł,

5. promocję gminy – 14.000 zł,

6. wyposażenie świetlicy wiejskiej Antoniewo – 5.725 zł,

7. koszty przedszkoli–7.300 zł (w tym: 2.300 zł na przebudowę i remont przedszkola w Kamionce).

Ponadto wprowadza się, na wnioski jednostek, zmiany planów finansowych placówek oświatowych,

GOPS i sołectw.

Pytań brak

 Głosowanie 

Za –  12      Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                                 (obecnych 12 radnych) 

Uchwała nr XXII/188/16 stanowi załącznik do protokołu.

Wszystkie zmiany 

4  .9. zmian w WPF na lata 2016-2025

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na

dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości

zawartych w budżecie  gminy ,  po wprowadzonych zmianach zarządzeniami  Wójta Gminy Lubasz

nr  68,  71 i  77/2016 –odpowiednio z  dnia  29 lipca ,  12 sierpnia  i  30 sierpnia  br.  oraz  uchwałą

nr  XXII/188/16  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia  15  września  2016r.  Dokumentami  tymi  zwiększono

dochody ogółem o 628.949,02 zł, w tym dochody bieżące o 610.233,73 zł-z tytułu dotacji celowych,

subwencji,  darowizn i  pozostałych dochodów własnych oraz  dochody majątkowe o 18.715,29 zł

(dotacja na inwestycje –F.Sołecki). Wydatki ogółem zwiększyły się również o 628.949,02 zł, w tym

wydatki bieżące o 619.442,67 zł a wydatki majątkowe o 9.506,35 zł. Łączny plan dochodów budżetu

gminy , po zmianach, na dzień 15 września 2016r. ukształtował się na poziomie 29.337.788,44 zł,

w tym dochody bieżące 28.561.192,15 zł i dochody majątkowe 776.596,29 zł. Łączny plan wydatków



budżetu gminy , po zmianach, na dzień 15 września 2016r. wynosi 29.997.514,17 zł, w tym wydatki

bieżące 27.421.768,97 zł i wydatki majątkowe 2.575.745,20 zł. Przychody i rozchody budżetu gminy

nie uległy zmianie i wynoszą odpowiednio 814.693,10 zł i 154.967,37 zł. Deficyt budżetu również się

nie zmienił i wynosi 659.725,73 zł, a planowana kwota długu na koniec 2016r. pozostaje na poziomie

11.592.047,63 zł. Wykaz przedsięwzięć do WPF (załącznik nr 2) został uaktualniony i dostosowany

do możliwości finansowych zarówno bieżącego roku jak i lat następnych. Weryfikacja przedsięwzięć

nastąpiła  w  zakresie  wydatków  majątkowych  tj.  w  2016r.,  zgodnie  ze  zmianami  budżetu,

zmniejszono nakłady o 14.200 zł z pozycji -urządzenie przestrzeni publicznej w centrum Lubasza-

pozostawiając tylko limit 800 zł na wykonanie map do celów projektowych. W zakresie pozostałych

projektów planowanych do realizacji z udziałem środków unijnych wprowadzono korekty polegające

na  zmianie  ich  nazwy  i  wysokości  limitu  2016r.  :  1.  Dotychczasowe przedsięwzięcie  pod  nazwą

„  Budowa  sieci  kanalizacyjnej w  Stajkowie”  z  limitem  2016r.  w  wartości  37.000  zł,  otrzymuje

brzmienie„ Rozbudowa systemów wodno-kanalizacyjnych w Gminie Lubasz „ z limitem 2016r.  na

kwotę 74.325 zł.  Bez zmiany pozostały planowane nakłady w latach 2019-2020. Na zadanie pod

wymienioną  nazwą  złożony  zostanie  wniosek  o  dofinansowanie  ze  środków  Programu  Rozwoju

Obszarów Wiejskich. 2. Dotychczasowe dwa przedsięwzięcia - tj. 1) „Modernizacja stacji uzdatniania

wody w Lubaszu z rozwiązaniem gospodarki ściekowej na działkach rekreacyjnych” z planowanym

limitem 2016r.  w wysokości  35.000  zł  oraz  2)  „  Przebudowa oczyszczalni  ścieków w Stajkowie”

z planowanym limitem 2016r. w wysokości 136.025 zł – połączono w jedno przedsięwzięcie pod

nazwą  „Uregulowanie  gospodarki  wodno-ściekowej  w  Gminie  Lubasz„.  Zabezpieczono  limit

wydatków na 2016r.  w wysokości  133.700 zł  i  pozostawiono planowane limity nakładów na lata

2018-2019.  Na  uregulowanie  gospodarki  wodno-ściekowej  w  gminie  planuje  się  wystąpienie

z  wnioskiem  o  dofinansowanie  unijne  w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu

Operacyjnego.  Do przedsięwzięć planowanych do realizacji  w latach 2017-2018 przyjęto zadanie

„Budowa drogi Miłkowo - Stajkowo”. Projekt ma być wykonany przy udziale środków pozyskanych

z  Narodowego  Programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych.  Łączne  nakłady  zadania  szacuje  się  na

wartość  4.100.000  zł.  Dofinansowanie  może  wynieść  50%  kosztów.  Wobec  powyższego

w Wieloletniej  Prognozie Finansowej skorygowano dochody ,  w tym założono pozyskanie dotacji

w wysokości 2 mln zł. Zabezpieczenie pozostałej kwoty tj. 2 mln zł wskazano poprzez zaciągnięcie

kredytu w 2018r. oraz 100 tys .zł ( na opracowania dokumentacyjne) w 2017r. Z dochodów gminy.

Spłatę planowanego do zaciągnięcia kredytu rozłożono na raty do 2025r. W zakresie przedsięwzięć

do WPF skorygowano również wykaz wydatków bieżących opartych na podpisanych umowach lub



aneksach na poszczególne lata oraz urealniono limity zobowiązań. Następnie Skarbnik Gminy projekt

uchwały odczytała.  

Uwag nie zgłoszono.

Głosowanie 

Za –  12      Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                                 (obecnych 12 radnych) 

Uchwała nr XXII/189/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4. In  terpelacje i zapytania radnych.

Marek Wicher – Powiedział, że dość dawno nie było sesji i trochę spraw się nazbierało, ale postara się

w skrócie je omówić:

1) Została obiecana wiata na ul. Bukowej, gdzie autobus miał zabierać dzieci do szkoły, ale do tej

pory wiaty nie ma. P

2) Posprzątać, pozamiatać ulice Sportową i Podgórną w Lubaszu(obecny widok psuje wizerunek wsi.

Piasek zamula kanalizacje deszczową)

3) Zapytał czy w roku bieżącym, a jeżeli tak to kiedy zostanie wykonany rów parujący koło posesji

pani Kledzik

4) Zapytał czy pompa na skrzyżowaniu ulic Podgórnej i Chrobrego jest sprawna po przeprowadzonej

naprawie(czy leci z niej woda) Pompa, by się przydała w razie awarii, żeby mógł sobie ktoś wody

nabrać.

5)  Zapytał czy zachowana jest strefa ochronna przy SUW w Lubaszu bo Pan Adam miał udzielić

odpowiedzi, ale jeszcze nie ma

6)  Przestawić  znak  ”teren  zabudowany”  na  ulicy  Ustronnej  na  wysokość  ostatniego  budynku

mieszkalnego (nie będzie się kurzyło i droga będzie w lepszym stanie) 

7) Ustawić tabliczkę kierunkową na ulicy Zielonej, która  informowała będzie o dojeździe do ulicy

Desantu Spadochronowego

8) Wywyższyć studzienkę kanalizacyjną na ulicy Winiary przy posesji  p.  Kolassa (jest  obniżona o

10cm - moim zdaniem poza normą)

9) Poprosił o udzielenie odpowiedzi na pismo z dnia 29.06.2016 dotyczące  oznakowania ulic Krótka,

Kręta i Sportowa. Chodzi o to, że brakuje tam jeszcze jednego znaku „ulica ślepa”



10) Ponowić sprawę naprawy przejazdu kolejowego na ul. Szamotulskiej.  Po ulewach deszczu nie

widać torów bo cały przejazd jest zalany.

11) W trakcie zebrania wiejskiego mieszkańcy zastanawiali się na co przeznaczyć środki z funduszu

sołeckiego bo nie wiadomo, którą stroną pójdzie gazociąg na ul. Winiary – prawą czy lewą stroną

12) Ul. Kolejowa – są tam lampy, które nie świeca. Nie wiadomo czy one są gminne, czy kolei. Dla

bezpieczeństwa mieszkaniowców trzeba je uruchomić.

Jacek  Michalak  - Poprosił  o  rozpatrzenie  możliwości  jednolitego  przywracania  chodników  po

robotach gazyfikacyjnych (obecnie część płytek i obrzeży jest nowa, a część pozostaje stara)

Jacek  Michalak  –  ponowił  wniosek  o  wymalowanie  miejsc  parkingowych  na  parkingu  przy

gimnazjum

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  stwierdziła,  że  Państwo  radni  otrzymali  zestawienia  wniosków

i interpelacji. Zapytała czy radni mają jakieś uwagi do odpowiedzi. W związku z tym, że pytań ani

uwag  nie  zgłoszono Przewodnicząca  przeszła  do  kolejnego  punktu  obrad.  Interpelacje  i  wnioski

przedstawia poniższa tabela:

WNIOSKI – SESJA – czerwiec 2016

 

Data Zgłaszający Przedmiot wniosku Uwagi/odpowiedź

30 czerwca 2016 Marek Wicher Wybudować  rondo  na  ul.

Zielonej  przy  skrzyżowaniu  z

ul.  Sportową  i  Wojska

Polskiego 

RG.II.0003.13.2016  z  08  lipca  2016r.

Przekazano do RDW Czarnków

Odp.  RDW  Czarnków  –  pismo

RDW.CZ.0703-15/16  z  13.07.2016  r.  -

wykonanie  ronda  obecnie  jest

niemożliwe  ze  względu  na  zbyt  małą

powierzchnię 

Romuald

Gasperowicz

Utwardzić  miejsca  pod

pojemnikami  na  selektywna

zbiórkę  odpadów  oraz  pod

kosze na śmieci

Pismo  RG.IV.0003.11.2016  z  dnia  14

lipca 2016 r  – w budżecie  2016 r  nie

zaplanowano środków na ten cel

Romuald

Gasperowicz 

Wywyższyć  studzienki

kanalizacyjne  na  ul.

Pismo  RG.II.0003.15.2016  z  dnia  15

lipca  2016  r  –  przekazano  do  GZK  w



Stajkowskiej Lubaszu

Romuald

Gasperowicz 

Wymienić  znaki  przy

przejeździe  kolejowym  na  ul.

Stajkowskiej  (krzyże  św.

Andrzeja) 

Pismo  RG.II.0003.16.2016  z  dnia  15

lipca 2016 r  – przekazano do PLK S.A.

Zakład Lini Kolejowych w Poznaniu

Romuald

Gasperowicz 

Ściąć  pobocze  drogi

powiatowej Lubasz – Stajkowo 

Pismo  RG.II.0003.17.2016  z  dnia  15

lipca  2016  r  –  przekazano  do  ZDP

Czarnków

Romuald

Gasperowicz 

Doziarnić drogi w Kruteczku (2

tys. ton)

Pismo  RG.II.0003.18.2016  z  dnia  15

lipca  2016  –  ilość  przeznaczonego

kruszywa będzie wynikała z potrzeb.

Romuald

Gasperowicz 

Pobocze  w  Nowinie  od

Gulczanki  jest  dalej

przerośnięte

Pismo  RG.II.0003.19.2016  z  dnia  15

lipca 2016 – pobocze będzie ścięte

Romuald

Gasperowicz 

Ustawić  barierki  na  zakrętach

(Janiccy)na  drodze  Krucz  -

Kruteczek 

Pismo  RG.II.0003.20.2016  z  dnia  15

lipca  2016  r  –  w  roku  bieżącym  nie

zaplanowano środków

Romuald

Gasperowicz 

Wybudować  najpierw  drogę

Krucz  –  Kruteczek,  a  nie

Nowina - Kruteczek

Pismo  RG.II.0003.22.2016  z  dnia  15

lipca 2016 – decyzja która droga będzie

wybudowana  pierwsza  nastąpi  po

konsultacji z mieszkańcami

Romuald

Gasperowicz 

Podjąć  działania  w  kierunku

uregulowania  ilości  wody  w

przepływowym  jeziorze  w

Kruteczku 

Or.V.0003.4.2016 z dnia 13 lipca 2016r. i

Or.V.0003.4a.  2016  z  dnia  18  lipca

2016r. - przekazano do Wielkopolskiego

Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych

w Poznaniu Rejonowy Oddział w Pile 

Adam Górzyński Przyglądać  się  obiektywnie

pracy  Wójta  –  protokół  z

Komisji  Rewizyjnej  z  dnia  02

grudnia  został  zamieszczony

dopiero 29 grudnia

Pismo RG.0004.11.2016 z dnia 14 lipca

2016r.-  faktycznie  został  zamieszczony

29 grudnia Dziś trudno stwierdzić który

z pracowników zawinił. 

Adam Górzyński Oczekuje  odpowiedzi  od

Przewodniczącej  –  jak

powstają  uchwały  w  Gminie

Pismo RG.0004.11.2016 z dnia 14 lipca

2016r.- pismo w tej sprawie wysłano 04

stycznia 2016r. 



Lubasz?

Adam Górzyński Dlaczego  nie  umieszcza  się

protokołów  z  posiedzenia

komisji 

Pismo RG.0004.11.2016 z dnia 14 lipca

2016r.-  zgodnie  ze  Statutem  Gminy

protokołów z komisji nie zamieszcza się

w BIP co nie oznacza, że są one tajne. 

Adam Górzyński Dlaczego  Liliana  Helwich

otrzymała  wyższe

wynagrodzenie  od  A.

Łusiewicza,  któremu  także

zwiększył się zakres czynności?

Pismo  Or.I.1616.17.2016  z  dnia  18

lipca- Panu A.Ł nie zwiększył się zakres

czynności,  a  tylko  zmienił.  Do  Wójta

kompetencji  należy  kwestia  wysokości

wynagrodzenia  –  Po  zdobyciu

doświadczenia  przez  Pana  A.Ł.  nie

wykluczam  podwyższenia  jemu

wynagrodzenia w przyszłości. 

Pani  L.H.  opracowuje  znaczną  część

analiz  niezbędnych  przy  składaniu

wniosków o pozyskanie środków. 

Adam Górzyński Czy  ograniczenie  hałasu  nie

wpłynie  niekorzystnie  na

możliwość  pozyskiwania

środków zewnętrznych 

Pismo P.I.1615.27.2016 z 18 lipca 2016r.

-  nie  ma  projektów  w  WPI,  które

miałyby związek z hałasem.

Marek Wicher Prawidłowo oznakować wyjazd

z  Lewiatana.  (Jest  problem  –

czy można skręcić w lewo?)

Ustawić  znak  na  drodze

wojewódzkiej  „UWAGA

WYPADKI”  na  wysokości

Lewiatana

Pismo  RG.II.0003.14.2016  z  dnia  08

lipca  2016  r  –  przekazano  do  ZDP

Czarnków i pismo RG.II.0003.21.2016 z

dnia  15 lipca 2016 r  –  przekazano do

RDW Czarnków

Przemysław

Bednarek

Jakie  koszty  poniosła  Gmina

Lubasz  na  organizację

Triathlonu 

Pismo z 14 lipca 2016r.- całkowity koszt

85.592,83zł z czego po stronie Urzędu

20.040zł

Przemysław

Bednarek

Kto  zapłaci  za  zmianę  planu

zagospodarowania

przestrzennego  na  ul.

Pismo RG 6724.9.2016 z  dnia 18 lipca

2016 r – koszty poniesie Gmina zgodnie

z ustawą



Biwakowej. 

Przemysław

Bednarek

Dlaczego  inne  plany  nie  są

opracowywane?

Pismo RG 6724.9.2016 z  dnia 18 lipca

2016  r  –  inne  plany  są  i  będą

sukcesywnie  opracowywane.  Po

uchwalaniu nowego studium rozpoczną

się prace nad nowymi planami

Przemysław

Bednarek

Jaki  był  rzeczywisty  koszt

przebudowy budynku nr 4 SP

w  Lubaszu  ?  Jakie  prace  są

aktualnie  wykonywane?  Czy

prawdą  jest,  że  faktury  były

antydatowane  i  płacone

znacznie później? 

GZOSIP.RG.01.07.2016 z 12 lipca 2016r. 

1. koszt 574.802,99zł

2. aktualnie usuwa się usterki w ramach

gwarancji  za  co  firmie  nie  przysługuje

wynagrodzenie.

3. faktury nie były antydatowane i  nie

były płacone po terminie

Przemysław

Bednarek

Uporządkować  teren  plaży  i

przygotować  kąpielisko  do

sezonu (boje, ratownicy) 

Pismo  z  14  lipca  2016r.-teren  jest

codziennie  sprzątany,  od  01  lipca

zatrudnieni są ratownicy. 

Przemysław

Bednarek

Uruchomić  stołówkę  na

Ośrodku  Wypoczynkowym,

aby  możliwe  było  zakupienie

obiadu. 

Pismo  z  14  lipca  2016r.-obiady  są

przygotowywane  każdego  dnia.

Zamówienie składa się dzień wcześniej. 

Marcin Korczyc Przekazać  nagranie  z

posiedzenia  Komisji  Zdrowia,

Oświaty,  Kultury  i  Spraw

Socjalnych  z  dnia  24  czerwca

dotyczącego  skargi  na

dyrektora SP w Lubaszu

Or.  III.5.2016  z  27  lipca  2016r.  -

przekazano nagranie

Marcin Korczyc Wniosek do Komisji Rewizyjnej

o  przeanalizowanie  procedury

konkursowej 

Or. III.4.2016 z 27 lipca 2016r. - sprawę

bada  Wojewoda,  nie  ma  potrzeby,  by

sprawą zajęła się Komisja Rewizyjna

Marcin Korczyc Zapytał – co wykazała kontrola

systemów  informatycznych  w

SP w Lubaszu? 

GZOSIP.RG.02.07.2016 z 11 lipca 2016r.

- nie stwierdzono nieprawidłowości. 

Romuald Przeprowadzić  zapytanie INF.1333.10.2016 z dnia 15 lipca 2016r.



Gasperowicz cenowe  w  sprawie

monitoringu Lubasza 

-poszukujemy  alternatywnych

rozwiązań  w  stosunku  do  oferty

przedstawionej przez firmę ASTA-NET

Zapytanie  jest  możliwe  dopiero  w

momencie  zabezpieczenia  środków  na

ten cel w budżecie. 

Marcin Korczyc Przedstawić cel podróży Wójta

do kuratorium 

 

Or.I.1616.18.2016  z  18  lipca  2016r.  -

Wójt jest organem prowadzącym i jest

rzeczą  normalna,  że  musi

współpracować  z  Kuratorium  Oświaty.

Przy  wizycie  poruszane  były  sprawy

pracy komisji konkursowej.

Zenon Koplin Rozpatrzyć  różne  inne

możliwości  monitorowania

miejsc  niebezpiecznych  w

Lubaszu  –  nie  wiązać  się

wyłącznie z ASTA NET

NF.1333.9.2016  z  dnia  15  lipca  2016r.

-poszukujemy  alternatywnych

rozwiązań  w  stosunku  do  oferty

przedstawionej przez firmę ASTA-NET

INTERPELACJE – 30 czerwca 2016

Data Zgłaszający Przedmiot wniosku Uwagi/odpowiedź

30 czerwca 2016 Marek Wicher Zmienić godziny załączania się lamp

– świecą się jak jest jasno

Or.IV.0003.6.2016 z dnia 07 lipca 2016r.

-  prowadzona  jest  zmiana  systemu

sterowania  zegarów  droga  radiową.

Obwody  będą  zapalane  wszystkie

jednocześnie. 

Sprzątać  codziennie  plac  przed

remizą  strażacką  i  świetlica  w

Lubaszu

Or.I.0003.1.2016 z dnia 12 lipca 2016r. -

wniosek  został  zrealizowany.  Sposób

użytkowania  terenu  nie  daje  gwarancji

zachowania stałej czystości. 

Zapytał  –  na  jakim  etapie  jest

monitorowanie  Lubasza?  Kolejny

NF.1333.8.2016  z  dnia  15  lipca  2016r.

-poszukujemy alternatywnych rozwiązań



punkt  do  monitorowania  to  plac

przed remizą. 

w  stosunku  do  oferty  przedstawionej

przez firmę ASTA-NET

Obciąć  gałęzie  drzew  przy  znakach

na  ul.  Leśnej  w  Dębem  (gałęzie

przesłaniają znaki przed garbami)

Pismo  RG.II.0003.26.2016  –  gałęzie

zostaną obcięte

Naprawić  urządzenie  schładzające

wodę  na  korytarzy  w  Urzędzie

Gminy 

Or.II.0003.1.2016 z dnia 14 lipca 2016r. -

urządzenie jest sprawne.

 

WNIOSKI KOMISJA – 28 CZERWCA 2016

 

Data Zgłaszający Przedmiot wniosku Uwagi/odpowiedź

28 czerwca Sławomir Dams 

Zapytał – co z żużlem do P. Kuźnik Wójt  Gminy  –  nie  ma  tyle  żużla  ile

byśmy  chcieli.  Do  naszej  gminy  jest

dostawa  co  3-4  tygodnie,  w  piątki.

Chcemy  załatwiać  sołectwa

kompleksowo co pozwala też na lepszą

organizację pracy przy rozgarnianiu tego

materiału.  Żużla  nie  otrzymujemy  tyle

ile  chcemy  na  4.000  ,  otrzymaliśmy

1.600t

Sławomir Dams 

Zapytał co z gałęziami przy sali, które

zgłaszał  w  trakcie  zebrania

wiejskiego? 

Pismo Or.V.0003.5.2016 z dnia 13 lipca

2016r.  -  zostana  wygonane  zabiegi

pielęgnacyjne  w  okresie  od  15

października  br.  Po  okresie  lęgowym

ptaków.

Marek Wicher 

Naprawić studzienkę na ul. Pogodnej,

przy  której  zapada  się  asfalt.  (w

okolicy bloków) 

RG.II.0003.30.2016 z 12 września 2016

– została naprawiona

Marek Wicher 
Wykosić  trawę  na  ul.  Winiary  na

wysokości posesji P. Masiakowskiego

Or.I.0003.1.2016 z dnia 12 lipca 2016r. -

wniosek został zrealizowany 

Marek Wicher Ustawić drugi kosz obok ławeczek na

ul. B.Chrobrego 

Or.IV.0003.5.2016 z dnia 04 lipca 2016r.

- kosz ustawiono. 



Marek Wicher

Zapytał jaki jest termin na udzielenie

interpelacji i wniosków radnym?

Pismo  RG.II.0004.13.2016  z  dnia  11

lipca 2016 r – na wnioski 14 dni,  a na

interpelacje 21 dni. 

 Ad. 6.   Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca odczytała pismo Pana P.G. , które do niej skierował i prosił o odczytanie na sesji. 

"  W związku z sesją Rady Gminy w Lubaszu w dniu 15-09-2016 przesyłam zapytania do Wolnych

Głosów i Wniosków. 

1. W  ubiegłym  roku  w  listopadzie  składałem  zapytanie  dotyczące  remontu  przejazdu

kolejowego na DW182 na ulicy Szamotulskiej. Z informacji jakie mi przesłano wynika, że ów

przejazd ma zostać wyremontowany w 2016 roku. Tymczasem jest już połowa września a

przejazd jest ciągle w nie najlepszym stanie i wymaga gruntownej przybudowy. Szczególnie

uciążliwe jest przekraczanie go po opadach deszczu. Proszę o zapytanie czy PLK jest ciągle

zainteresowana remontem przejazdu i ewentualnie kiedy rozpocznie się jego przebudowa. 

2. Proszę o wystąpienie do ZDW w Poznaniu z zapytaniem czy i kiedy rozpocznie się remont

DW182 na odcinku Dębe k.  Czarnkowa – Piotrowo (skrzyżowanie z  DW185) w tym przez

miasto  Lubasz.  Remont  zapowiadany  jest  od  dawna.  Pieniądze  z  WRPO  zostały  już

rozdzielone.  Niektóre  przetargi  dotyczące  remontu  dróg  wojewódzkich  są  także

uruchomione. Jednak nie ma żadnych informacji dotyczących tej drogi. Jednocześnie wnoszę

o  zapytanie  czy  zostanie  naprawiona  ta  droga  w  miejscowości  Dębe  k.  Czarnkowa  od

skrzyżowania z drogą powiatową w kierunku Śmieszkowa do końca miejscowości w kierunku

Międzychodu. Dwa lata po przebudowie asfalt jest popękany i nadaje się to do ponownego

remontu. 

3. Czy i kiedy zostaną zainstalowane progi zwalniające na ulicy Szkolnej. 

4. Czy jest opracowany plan likwidacji napowietrznej sieci energetycznej w Lubaszu. Jeżeli nie

to wnoszę o wystąpienie z zapytaniem do firmy ENEA Operator z zapytaniem czy i kiedy taki

plan zostanie opracowany i kiedy napowietrzna sieć energetyczna zostanie przeniesiona pod

ziemie. Spora część słupów trakcyjnych w mieście nadaje się do wymiany z uwagi na ich

zużycie. Może warto wykorzystać tę sytuację i przenieść sieć pod ziemię. 



5. Jak wygląda obecnie budowa gazociągu w Lubaszu. Czy sieć pojawi się na osiedlu Górczyn? 

6. Wnoszę o wystąpienie z zapytaniem do sieci P4 czy i kiedy ustawi BTS. Obecnie zasięgu sieci

PLAY w Lubaszu nie ma wcale a karty łączą się w ramach roamingu z innymi sieciami. Internet

tej  sieci  nie  jest  dostępny  wcale.  Wnoszę też  o  przesłanie  zapytania  do firmy  Orange w

sprawie przebudowy centrali telefonicznej w Lubaszu. Obecna zapewnia prędkość Internetu

do 20 mbps. Jak wygląda sprawa światłowodu dzierżawionego przez firmę ENEA oraz ASTA-

NET. Czy jest przewidziana rozbudowa. Głośno w tym temacie było wiosną br. Obecnie temat

ucichł. Czy sieć będzie rozbudowana na osiedle Górczyn w Lubaszu.  

7. Wnoszę  o  zapytanie  jak  w  chwili  obecnej  wygląda  wdrażanie  Planu  Transportowego  w

powiecie. Plan wchodzi w życie 01 stycznia 2017 roku a tak naprawdę niewiele wiadomo jak

będzie wyglądać siatka połączeń podmiejskich autobusów. Nie ma też cennika ani ustalonych

punktów sprzedaży biletów .

     Proszę o odczytanie zapytań na najbliższej sesji Rady Gminy w Lubasz w sekcji Wolne Głosy i

Wnioski.  Odpowiedzi  na w/w zapytania proszę wysłać na adres korespondencyjny  podany w

nagłówku pisma. Pismo wysłano za pomocą portalu obywatel.gov.pl i  podpisane jest profilem

zaufanym na w/w portalu." 

Ustosunkowując  się  do  wniosku  dotyczącego  przejazdu  kolejowego  radny  Marek  Wicher

powiedział, że na kolei są ciągle przepychanki. Przejazd podlega  teraz pod Gniezno i tam trzeba

kierować wnioski. 

Następne  wnioski  przedstawił  sołtys  wsi  Kruteczek  Pan  Romuald  Gasperowicz.  Stwierdził,  że  o

niektórych rzeczach nie będzie już mówił bo były przedmiotem poprzednich jego wniosków czyli

doziarniania dróg. Te które przedstawił dotyczą następujących spraw: 

1.  Usunąć  drzewo  na  zakręcie  drogi  w  m.  Smolary   i  ustawić  znak  ograniczenia  prędkości  do

60km/godz na zakrętach  na drodze Krucz – Smolary

2. Usunąć ubytki w nawierzchni drogi Nowina – Stajkowo

3. Ustawić znak "krzyż św. Andrzeja" na przejeździe w Goraju

4. Posprzątać piasek spływający na drogę wojewódzką za przejazdem kolejowym w Goraju

5.  Wymalować  krawędzie  jezdni  na  drodze  Lubasz  –  Stajkowo  –  Nowina  lub  ustawić  słupki

prowadzące



6. Wymalować linię "bezwzględne miejsce zatrzymania" przed stopem w Stajkowie od strony Nowiny

7. Ponowił wniosek o naprawę drogi Kruteczek -  do dr. wojewódzkiej

8. Naprawić mostek na drodze nr 13 w Kruteczku

9. Zamontować barierki przy skarpie na drodze Kruteczek – Krucz

10.Wymienić  znak  ustąp  pierwszeństwa  na  STOP  przy  wyjeździe  z  drogi  z  Kruteczka  na  dr.

wojewódzką  i  wymalować  linię  w  miejscu  bezwzględnego  zatrzymania  oraz  ustawić  STOP  na

wyjeździe z drogi antoniewskiej.

11.  Ustawić  znak  ograniczenia  prędkości  lub  „inne  niebezpieczeństwa”  na  drodze  wojewódzkiej

Krucz – Wronki na wysokości skrzyżowania do Kruteczka

12.  Ustawić  znak  „USTĄP  PIERWSZEŃSTWA”  na  drodze  w  Kruczu  naprzeciw  drewniaka  (droga

gruntowa)

13.  Posprzątać skrzyżowanie  drogi  Antoniewo- Krucz z  drogą wojewódzką Krucz-Wronki(piasek z

drogi gruntowej przemieszcza się na skrzyżowanie)

14. Naprawić odcinek drogi Krucz – Wronki (40m przy skrzyżowaniu na Rzecin to droga niczyja. Jest

pełno dziur w asfalcie)

15. Wykosić pobocza dróg powiatowych i wojewódzkich wraz z rowem (całe pobocza bo obecnie

wykaszany jest tylko metr, a cała reszta zarośnięta)

16. Usunąć drzewa w Kruczu rosnące w pasie drogowy

17. Zapytał czy pasy krawędzi jezdni w Kruczu są wymalowane zgodnie z prawem(pasy są krzywe,

zwężają jezdnię)

18. Uporządkować teren przy przystanku i na skrzyżowaniu w Kruczu

19. Zapytał co dalej z inwestycją na rzece Gulczance?

20. Ustawić tablice z nazwą Nowina od strony Krutecza

21. Uzupełnić 5szt tablic z numerami posesji w Kruteczk

22. Uzupełnić tablice z nawami posesji w Kamionka

23. Usunąć drzewo lub obciąć jego konary na ulicy Kościelnej w które wrośnięta jest lampa uliczna

24. Doświetlić odcinek od kościoła do ośrodka wypoczynkowego



25. Posprzątać skrzyżowanie drogi  Antoniewo- Krucz z  drogą Wojewódzką Krucz-Wronki(piasek z

drogi gruntowej przemieszcza się na skrzyżowani

26.  Rozpatrzyć  możliwość  wykonania  pełnego  ogrodzenia(mur)  cmentarza  od  strony  ośrodka

wypoczynkowe

27. Zapytał na jakim etapie jest regulacja wody w jeziorze Kruteckim?

Marek Wicher – stwierdził, że będą zebrania wiejskie i można na nie zabrać listy z poparciem dla

wznowienia ruchu pasażerskiego na linii Czarnków – Rogoźno. Na zebrania będzie więcej osób to

może te listy podpiszą. 

Magdalena Janc Węglewska zwróciła uwagę, że wnioski zgłoszone przez sołtysa były dyskutowane

na zebraniu wiejskim. Stwierdziła, że od 2 lat odpowiedź z dróg wojewódzkich jest taka sama – że

natężenie  ruchu  jest  małe  i  dlatego  nie  ma  konieczności  dokonywania  zmian.  Natężenie  zaś

przeprowadzone  zostało  12  lat  temu  i  nijak  to  się  ma  do  obecnego,  dlatego  wnioskuje  o

przeprowadzenie pomiarów tego natężenia, aby było aktualne. 

Bronisław Tonak poprosił o rozebranie przejazdu w Kruczu bo jest w fatalnym stanie. Nikt go nie

remontuje. 

Dyrektor GOK Szymon Szwed zaprosił wszystkich na Dni Latawca i Bieg Szlakiem Bursztynowym. 

Pan A.G. - na początek poprosił, zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznej o przesłanie

dokumentów dotyczących  uchwały nr X/68/15 oraz XII/88/15. Poprosił, by nie opisywać, a jedynie

przesłać wszystkie dokumenty wraz z wydrukami z elektronicznego obiegu dokumentów. 

Następnie powiedział, że dużo ważniejsza jest sprawa (nie będę rozwodził się na temat uchwał bo to

bardzo prosta sprawa) – zwracam się z zapytaniem do Wójta i oczekuję odpowiedzi. W Biuletynie

Informacyjnym nr 3 jest artykuł i chciałbym wiedzieć czy Wójt jest jego autorem, a jeżeli nie to kto?

Podpisany jest Marcin Filoda. Zacytuję fragment „ W ostatnim czasie doświadczyliśmy wiele sytuacji,

które są manipulacjami, pomawianiem i tworzą nieprawdziwy obraz naszej gminy . Wprowadzają

klimat zemsty, nienawiści, intryg i złośliwość. Uderzają w niewinnych ludzi, i tak po ludzku sprawiają

przykrość. Taki ich cel. Inicjatorami tych działań w mojej opinii są osoby, których prywatne często

nieczyste interesy nie są realizowane. Być nie mogą tak długo jak stoją w sprzeczności z dobrem

mieszkańców, przepisami prawa, zasadami finansów publicznych. Dlatego w trosce o utrzymanie

klimatu do współpracy  pragnę wskazać o jakie  sytuacje  chodzi” Po kilku  wersach dalej  cytuję  „

Podczas  listopadowej sesji  Pan Adam Górzyński  pełniący  od 5  sierpnia  do 5  grudnia  2014 roku



funkcję wójta w naszej gminie zadał mi pytanie dotyczące zapłaty za rekultywację Jeziora Dużego w

Lubaszu na kwotę 45 tys. zł, która została przeprowadzona w okresie od marca do września 2014

rok, a więc za kadencji dwóch moich poprzedników. Zadanie to zostało podjęte przez poprzedników

bez umowy, zlecenia i bez potwierdzenia wykonania tych prac. Pan Adam doskonale o tym wiedział,

nie  podjął  się  rozwiązania  tej  sytuacji  dlatego  tym  bardziej  źle  świadczy o  nim  pytanie,  które

skierował jako podejrzenie w moją stronę.” Odnoszę się do tego – podczas spotkania, w którym

uczestniczyła Przewodnicząca Rady Gminy, Wójt i Sekretarz przekazałem Wójtowi sprawy, które nie

są załatwione i które trzeba rozwiązać. Na szczęście w dokumentach są moje adnotacje oraz e-maile

do  Pana  Podsiadłowskiego  związane  z  tą-że  inwestycją.  W  I  kolejności  sprawę  tą  przekazałem

Wójtowi. W związku z tym moje konkretne pytanie i proszę o konkretną odpowiedź. Czy jest Pan

autorem tego artykułu- tak czy nie? Jeżeli tak to jakie „nieczyste interesy” – czy te słowa dotyczą

mnie  czy  nie?  Być  może  one  mnie  nie  dotyczą.  Jeżeli  określi  Pan,  czy  też  nie  to  oczekuję

sprostowania, albo przeprosin. 

Pan S.R. – powiedział, że jest na sesji po raz pierwszy. Ma zapytanie(bo radni tylko mówią o wycince

drzew, znakach i drogach) – czy są plany remontu boiska? Czy planuje się zadanie inwestycyjne na

całym boisku, czy tylko bieżni? Chciałbym uzyskać jakąś informację, ponieważ mieszkańcy pytają. Ja

byłem kiedyś piłkarzem i też chciałbym wiedzieć. Spotykamy się na meczach, ludzie plotkują, dlatego

chciałbym się dowiedzieć czy z boiskiem będzie coś robione, czy nie? 

Wójt Gminy – jeżeli chodzi o wnioski radnych i sołtysów to zostaną one przekazane odpowiednim

służbom, zgodnie z kompetencjami bo wiele z nich  nie dotyczy gminy tak jak drogi powiatowe, czy

wojewódzkie.  Znaki  numeryczne  oczywiście  sukcesywnie  będą  zakupywane  i  montowane  przy

poszczególnych drogach. Zastana sytuacja była taka, że znaków tych nie było, dlatego nie uda się

sprawy załatwić w ciągu roku, ale systematycznie będziemy to zadanie realizować. Na bieżąco też

będziemy wymieniać znaki zużyte i wyblakłe. Zwracając się do Pana S.R. stwierdził, że bardzo mu

miło, że przyszedł na sesję i liczy, że jeszcze przyjdzie. Odnosząc się do wniosku Pana S.R.   stwierdził,

że złożyliśmy istniejący projekt dotyczący modernizacji boiska o dofinansowanie. Koszt tego projektu

opiewał na kwotę 1,7 mln zł,  w tym modernizacja płyty boiska i  bieżnia 400 m,  poliuretanowa.

Gmina  otrzymała  odpowiedź  z  Ministerstwa  Rozwoju  Sportu  o  korektę  tego  wniosku  w

dokumentacji, o korektę łuków. Podjęliśmy decyzję o wykonaniu nowego projektu – wystąpiliśmy z

zapytaniem  ofertowym  do  projektantów.  Liczymy,  że  do  15  grudnia  prace  projektowe  zostaną

zakończone.  Projekt  ten  będzie  zakładał  rozbudowanie  boiska  –  długość  przynajmniej  100  m  i



szerokość  z  60  na  65m.  Musimy  dokonać  tez  regulacji  własności,  ponieważ  okazuje  się,  że  nie

wszystko jest nasze (od strony gimnazjum) Wg tego projektu planowana jest bieżnia poliuretanowa z

4  stanowiskami  wokół,  gdzie  będą  wyznaczone  odcinki  60,100,300  i  400m.  Będzie  można

przeprowadzać konkursy. Będzie również to co było w pierwotnym opracowaniu – pchnięcie kulą i

skok w dal. Ponadto projekt zostanie rozszerzony o termomodernizację budynku tzw. szatniowca.

Liczymy, że uporamy się z dokumentacją w grudniu  i będziemy wnioskować o dofinansowanie do

Urzędu Marszałkowskiego oraz Ministerstwa Rozwoju Sportu i Kultury. Następnie zwrócił się do Pana

A. G. Jeżeli mówimy o przekazaniu dokumentów to ich komplet otrzymałem. Jeżeli chodzi o Biuletyn

Informacyjny to nie pierwszy raz dyskutujemy na temat rekultywacji Jeziora Dużego w Lubaszu. O to

mam do Pana żal i to wyraziłem w Biuletynie. Mianowicie – w czasie zaprzysiężenia – 5 grudnia 2014

roku rozmawialiśmy rzeczywiście na temat rekultywacji jeziora, gdzie przekazał mi Pan pismo, e- mail

od  Pana  Podsiadłowskiego  (osoba  która  zajmuje  się  rekultywacją  naszego  jeziora  poprzez

posadowienie aeratora,  dostawę koagulantu,  w tym sprysk siarczanem żelaza,  popularnie  zwany

piksem. E-mail przyszedł we wrześniu lub październiku na którym zamieścił Pan notatkę, że sprawę

załatwi  nowy wójt,  wybrany w wyborach 16 lub 30 listopada.  Pan tematu nie  rozwiązał,  nawet

administracyjne i to nie jest problemem dla mnie. Przyszedłem do urzędu i sprawdziłem czy było

zlecenie na ta pracę, czy była umowa, protokoły i protokoły z badań. Profesor wskazywał, że badania

były przeprowadzone w sierpniu albo wrześniu, czyli za czasu funkcjonowania moich poprzedników.

Nie miałbym żalu (można było podejść i  zapytać – kwota o jaką chodziło to 45.000zł – nie było

zleceń ,  umów,  ani  protokołów)gdyby później  Pan nie  dopytywał  wprost  na sesji  jak  załatwiłem

sprawę rekultywacji, a konkretnie wykonanych prac. Jeżeli mnie Pan z tym problemem zostawił to

można było przyjść i zapytać bezpośrednio. Pan natomiast na sesji,  przypomnę powiedział że litr

piksu kosztuje 1 czy 3zl. Szybko Pan to przeliczył,  był Pan przygotowany informując radnych jakie

koszty mogły być z tym związane, więc ile ten wójt zapłacił  za coś co było zrobione za nie jego

kadencji.  Powiedzmy sobie  wprost  to  było  również  za  Pana  czasów  w urzędzie,  a  mógłby  Pan

powiedzieć jestem 3 miesiące tematu nie podejmuję i ok. Przychodząc jednak na sesję i rzucając w

moim kierunku takimi argumentami, takim zapytaniem to odebrałem oczywiście w sposób należyty.

Odpowiedziałem wprost , że nie zapłaciłem nic. Podjęliśmy dalszą rekultywację i podejmujemy ją i

dzisiaj. Mamy operat wodny i staramy się o pozwolenie wodno-prawne, gdzie będzie określone jakie

zabiegi dokonywać. W roku bieżącym dokonywać będziemy raz albo dwa w zależności od zaleceń i te

zabiegi wykona profesor. Nadmieniam, że udało się wynegocjować stawkę niższą niż do tej pory za

to samo co profesor wykonywał - skarbik mówiła - za operat wydaliśmy do tej pory 5 tys. zł i za



wiosenne  uruchomienie  aeratora,  jego  przetransportowanie  w  najgłębsze  miejsce  jeziora,

uzupełnienie  koagulantu  i  konserwację  sprzętu.  To  Pana  sprawę  opisałem  w  Biuletynie  o

rzeczywistym wskazaniu przez Pana podejrzenia ile ten wójt zapłacił ( to można wszystko sprawdzić).

Uderzenie na tej samej sesji w moim kierunku było co najmniej nie stosowne, żeby nie powiedzieć

inaczej. 

Pan A. G. - bardzo dziękuję za obszerne wytłumaczenie Panie Wójcie tej sytuacji. Jak Pan powiedział

miał  Pan opisane w dokumentach natomiast uważam, że  dość prosto i  czytelnie się wysławiam.

Jeszcze  raz  powtórzę  Panie  Wójcie  proszę  tu  i  teraz  powiedzieć  (  nie  opisując  wspaniale  całą

sytuację) Czy jest Pan autorem tego artykułu ? Jeżeli ma Pan odwagę cywilną to Pan powie tak lub

nie czy jest Pan autorem artykułu? Co Pan miał na myśli, że nie są realizowane nieczyste interesy?

(być może coś pomiąłem być może to mnie nie dotyczy) Wystarczy powiedzieć, że to się do mnie nie

odnosi. Jeżeli ma Pan cywilną odwagę to proszę powiedzieć:

- tak jestem autorem

- tak to odnosi się do Pana

- proszę to określić jakie to nieczyste moje interesy są nie realizowane

Pytania są dość proste. 

Wójt Gminy - Panie A jest autorem artykułu. Kto jest podpisany pod artykułem – jestem podpisany ja

jako autor, Pana tutaj w tym temacie przedstawiłem – w tym mam do Pana żal i uwagi.

Pan  A.  G.  Panie  Wójcie  proszę  odpowiedzieć  konkretnie  czy  te  słowa o  nieczystych  interesach

kierowane są do mnie, do mojej osoby i jakie to są nieczyste interesy

Wójt Gminy - nieczyste interesy nie odnoszą się do Pana.

Pan  A.  G.  -  dziękuje  Panie  Wójcie.  W  związku  z  tym  zwracam  się  do  Pana  o  sprostowanie  w

informatorze jakim jest Biuletyn Publiczny( dziękuję , że Pan przyznał). Oczekiwałbym zwyczajnego

słowa  przepraszam,  ale  jeżeli  nie  może  się  Pan  na  te  słowa  znieść  to  przepraszam.  W  ogóle

przepraszam, że przychodzę na sesję i zadaję Panu pytania. Problem polega na tym , że my jesteśmy

tutaj prywatnie, a Pan jest służbowo. Ja mam prawo komentować i zadawać pytania. Prosiłbym już

ukrócić  ten temat -proszę o sprostowanie w następnym publikatorze, że te słowa nie dotyczyły

mojej osoby oraz o publiczne przeprosiny. Jeżeli to będzie  tutaj lub w następnym Publikatorze to

będzie mi bardzo miło. 



Wójt - Panie A. G. nie wiem czy Pan się cieszy, że jest Pan na sesji, ale ja się bardzo cieszę chodź Pan

bardzo emocjonalnie podchodzi do tematu, a to trzeba ze spokojem i ze zrozumieniem czytać każdy

artykuł,  każdy  jego  wers,  każde  jego  zdanie,  każdy  jego  wiersz.  W  tym  publikatorze,  we

wspomnianym przez  Pana artykule  w żadnym miejscu(konkretnie  wskazałem o co mi  chodzi)  w

stosunku do Pana źle się nie wyraziłem. Nie poczuwam się do odpowiedzialności, przepraszać Pana i

prostować artykuł bo Pan to źle odebrał tyle na ten temat.

Pan A. G. - rozumiem, że słowa odnoszą się do mnie. Czego miały dotyczyć Pana słowa o nieczystych

interesach.  Oczekuję prostej  deklaracji,  proszę powiedzieć ,  że mnie  to dotyczy  – niech  Pan to

powie.

Wójt Gminy – już drugi raz to powtarzam, że nie dotyczy to Pana.

Pan A. G.  - to oczekuję od Pana przeprosin i sprostowania.

Wójt  Gminy  – tak  jak  powiedziałem może  Pan dochodzić  roszczeń nie  tylko tu,  ale  i  w innym

miejscu,  z  tym że to  w artykule  nie  dotyczy  Pana i  nie  czuję  się  w obowiązku  przepraszać  ani

prostować.

Pan P. B. - korzystając z okazji to może Pan powiedzieć kogo dotyczą?

Wójt Gminy  – to sesja Rady Gminy. Są radni, sołtysi- możemy tu siedzieć do północy, możemy to

wszystko tutaj roztrząsać na forum. Jeżeli jednak Państwo macie jakieś pytania to proszę skierować

do mnie – odpowiem i  to Przewodnicząca odczyta na forum. Nie widzę potrzeby i  konieczności

odpowiadać każdemu który wers artykułu dotyczy kogo.

Pan P. B. - problem polega na tym, że wójt nie odpowiada na pisma, a jeżeli już to nie w całości.

Jeżeli  o zamówieniach publicznych mam prawo zadawać pytania to nie otrzymuję odpowiedzi,  a

jeżeli już to takie ogólne. Dlatego pytam, chciałbym wiedzieć kogo dotyczy bo Pan się zawsze miga

przy  mównicy.

Wójt  Gminy -  tyle  co powiedziałem na tym kończę.  Jeżeli  macie  Panowie  to  proszę na piśmie-

odpowiem.

 Jeżeli odpowiedź będzie niesatysfakcjonująca to proszę zwrócić się ponownie.

Romuald Gasperowicz zapytał kiedy można liczyć na roboty na drogach.

Wójt Gminy – znamy się, dlatego wiedziałem o co Pan zapyta. Wie Pan jaka jest sytuacja finansowa –

dzisiaj przekazywaliśmy środki na drogi i jak tylko warunki na to pozwolą rozpoczniemy remonty dróg



(na dzień dzisiejszy aura jest niesprzyjająca) Gdyby nam nie zależało na jakości dróg, na naszych

mieszkańcach – ich samochodach to nie przekazywalibyśmy tych środków

Romuald  Gasperowicz  –  chodzi  mi  o  to  bym  nie  musiał  tłumaczyć  się  mieszkańcom.  Mamy

afrykańskie warunki atmosferyczne  i żyjemy jak żółwie

Ad. 7 Zakończenie obrad.          

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  dość  tematów  było  poruszanych  na  dzisiejszej  sesji.  Wobec

wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła Obrady XXII sesji Rady Gminy Lubasz.

Sesja zakończyła się o godz. 17:40

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Hubert Szrama 
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